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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2024)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda, do 31. 12. 2020)

Procházková Ivana (předsedkyně, od 1. 1. 2021)

Hrubý Ctirad (místopředseda)

Mrázek Milan

(náhradník: Vaďura Petr)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Chlupáčková Martina

Pavelek Vít

(náhradnice: Šálková Miluše)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Kukla Martin (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Procházka Jan (předseda)

  Abraham David 

  Kukla Martin

  Pěkný Martin

  Šimandlová Renata
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Správa budov

  Mizur Martin (vedoucí)

Fond údržby budov

  Procházka Jan (administrátor FÚB)

Misijní koordinátorka

  Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

  Kuchynka Pavel (předseda)

  Neužil Jiří

  Pavelek Vít

Institut vzdělávání

  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, 
  tajemnice Rady oblasti, do 31. 12. 2020) 

Koordinátorka pro práci sester

  Kružíková Jolana
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Do roku 2024:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Jana Křížová (sekretářka)

  Hajčiarová Libuše (asistentka)

  Jandovský Filip (statistik)

4.  Nominační výbor
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

  Kružík David

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

6.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Hrubý Ctirad (předseda)

  Jandovský Filip 

  Kuchynka Pavel

  Mrázek Milan 

  Novák Richard

  Procházka Petr 

  Shults Lev
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7.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Wittner Pavel (předseda)

  Buchtová Jitka   

  Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Stoyová Olga

  Šálková Miluše

8.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Vaďura Petr (předseda)

  Jandovský Filip

  Mrázek Milan

  Neužil Zdeněk

  Novák Richard   

9.  Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Červeňák Josef

  Křížová Jana

  Vaďura Petr

10.  Komise pro liturgii
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Gärtner Filip
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  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Procházka Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové                              pá-večer / so-dopoledne / so-odpoledne /

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel, Litoměřice - Jablonné / / /
2. Červeňák Josef, farář, Slaný / / /
3. Daněčková Jana, farářka, Brno / / /
4. Gärtner Filip, lokální kazatel, Praha 10 – Strašnice / / /
5. Gažíková Fečová Rostislava, lokální kazatelka, Třeboň / / /
6. Hradský Pavel, farář, Plzeň 3 – Maranatha / / /
7. Hrubý Ctirad, farář, Mikulov / / /
8. Jandovský Filip, lokální kazatel, Litoměřice / / /
9. Křížová Jana, farářka, Praha 2 / / /

10. Kuchynka Pavel, farář, Plzeň 1 – Lochotín / / /
11. Mrázek Milan, lokální kazatel, Jihlava / / /
12. Novák Richard, farář, Protivín / / /
13. Neužil Zdeněk, lokální kazatel, TřeboVimperk / / /
14. Procházka Petr, superintendent, Praha / / /
15. Procházková Ivana, farářka, Institut vzdělávání / / /
16. Shults Lev, lokální kazatel, Praha 2 – Agapé / / /
17. Vaďura Petr, farář, Tachov / / /
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Laičtí členové                                  pá-večer / so-dopoledne / so-odpoledne /

18. Havíř Josef, Brno, člen RO / / /
19. Thál Josef, Jihlava / / /
20. Martin Lang, Litoměřice / / /
21. Stoyová Olga (náhradnice), Mikulov na Moravě / / /
22. Wittner Pavel (náhradník), Plzeň 1 – Lochotín / / /
23. Konopík Petr, Plzeň 3 – Maranatha, člen RO / / /
24. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město / / /
25. Holtman Eduard, Praha 2 – Agapé / / /
26. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice / / /
27. Opočenský Bohumil (náhradník), Praha 10 – Strašnice / / /
28. Piherová Eva, Protivín / / /
29. Pergnerová Zdena, Slaný / / /
30. Vaďurová Eva (náhradnice), Tachov / / /
31. Hule Marcel, Třeboň / / /
31. Bláha Michal, ESUMC Praha / / /
33. Chlupáček David, člen RO / / /
34. Kružík David, zástupce za mládež / / /

Celkem hlasů                                                                  34 34 34

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program

Pátek 29. 5. 2020 

  Příjezdy 
16:00   Úvodní bohoslužba (Jana Křížová)
16:30   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu 39. a 40. Oblastní konference
  Jednání konference
18:00  Večeře
19:00  Jednání konference
  Zprávy z farností
  Večerní modlitba (Pavel Kuchynka)

Sobota 30. 5. 2020

8:30  Ranní modlitba (Pavel Kuchynka)
  Jednání konference
  Polední modlitba (Pavel Kuchynka)
12:00  Oběd
13:00  Jednání konference
16:00  Bohoslužba s vysluhováním večeře Páně (Petr Procházka)

  Zprávy:

  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2. Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3 Zpráva za Fond údržby budov
  1.4 Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy
  1.5 Revizní zpráva za rok 2019
  1.6 Zpráva Správy budov

  2.1 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 
  2.2 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
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  2.3 Zpráva misijní koordinátorky
  2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  2.6 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.7 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.8 Zpráva Komise pro liturgii
  2.9 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.10 Zpráva Komise pro sociální práci
  2.11 Zpráva Diakonie ECM, 
   podpora diakonických projektů  
  2.12 Informace za Institut vzdělávání
  2.13 Zpráva za Metodistický seminář
  2.14 Koncepce práce s mládeží
  2.15 Generální konference 2021, 
   seznámení s vývojem v církvi
  2.16 Příloha – CC-CSE - Jak dál?
  2.17 Příloha – CC-CSE - Odpověď Rady České oblasti
  2.18 Zpráva nominačního výboru – Volby do komisí 
   a dalších grémií Oblastní konference a volba členů   
   Rady oblasti

Zprávy farností:

  3.1 Farnost Brno
  3.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo
  3.3 Farnost Litoměřice
  3.4 Farnost Mikulov
  3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn
  3.6 Farnost Plzeň 3 – Maranatha
  3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
  3.8 Farnost Evangelické církve metodistické v Praze 2   
   – Agapé
  3.9 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
  3.10 Farnost Praha 10 – Strašnice 
   a sbor Jablonné v Podještědí
  3.11 Farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou
  3.12 Farnost Slaný
  3.13 Farnost Tachov
  3.14  Farnost Třeboň
  3.15 English Speaking United Methodist Church
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Zápis z jednání

Pátek 29. 5. 2020

Úvodní bohoslužba (Jana Křížová)

Zahájení konference

Jako skrutátoři byli zvoleni bratr Tomáš Kostka a sestra Rostislava Gažíková-
Fečová.
Konference schválila změnu delegátů:
Bratr Pavel Wittner byl přijat jako laický zástupce farnosti Plzeň 1 – Lochotín.
Bratr Bohumil Opočenský byl přijat jako laický zástupce farnosti Praha 10 
– Strašnice.
Sestra Eva Vaďurová byla přijata jako laická zástupkyně farnosti Tachov.
Sestra sekretářka Jana Křížová vykonala prezenci, přítomno 34 členů 
Oblastní konference.
Byl schválen program konference.
Byl schválen protokol 39. a 40. Oblastní konference.

Zprávy

1.1.1 — Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Bratr superintendent Petr Procházka procházel zprávu po odstavcích.
Představil bratra Jaromíra Andrýska.
Bratr Martin Kukla informoval o přípravách oslavy 100 let ECM 
a vyzval farnosti ke spolupráci.

1.1.2 — Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Zpráva byla vzata na vědomí.

1.2 — Komise pro finance a církevní majetek 

Zpráva byla přijata.

1.3 — Fond údržby budov

Zpráva byla přijata.



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     15 

1.5 — Revizní zpráva za rok 2019

Zpráva byla vzata na vědomí.

1.4 — Kancelář Rady oblasti, finanční přehledy

Zpráva byla přijata.

1.6 — Správa budov

Sestra Rostislava Gažíková-Fečová doplnila informaci o opravě Husovy kaple 
v Třeboni. 
Zpráva byla přijata. 

2.1 — Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Zpráva byla přijata.

2.2 — Misijní fond – Podpora  misijních projektů 

Zpráva byla přijata.

2.3 — Zpráva misijní koordinátorky 

Bratr superintendent Petr Procházka doplnil informaci o projektu FMIE (Fond 
misie v Evropě), ze kterého jsou podporovány zejména platy kazatelů naší 
církve na Balkáně. Do fondu přispíváme (celocírkevní sbírkou), ale už nepodá-
váme žádosti o příspěvek na naše projekty.
Zpráva byla přijata.

Studie rozvoje areálu v Horních Počernicích

Bratři David Chlupáček a Petr Vaďura představili studii rozvoje areálu v Hor-
ních Počernicích. Připomněli historii a nastínili možné využití tohoto majetku 
církve v budoucnosti. Po diskusi o cílech a problémech tohoto záměru podal 
bratr Michal Bláha návrh:
Oblastní konference ukládá Radě oblasti, aby pokračovala v přípravě účelného 
využití areálu v Horních Počernicích s důrazem na duchovní poslání církve 
a působení i službu v místní komunitě.
Konference návrh přijala 25 hlasy.
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3. — Zprávy farností

Po doplnění a diskusi byly zprávy vzaty na vědomí.

Večerní modlitba (Pavel Kuchynka)

Sobota 30. 5. 2020 dopoledne

Ranní modlitba (Pavel Kuchynka)

Sestra sekretářka Jana Křížová vykonala prezenci, přítomno 34 členů oblastní 
konference.

2.4 — Komise pro práci s dětmi a dorostem

Zpráva byla přijata.

2.5 — Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Bratr Richard Novák podal zprávu ústně a sdělil, že si přeje odstoupit z funkce 
předsedy komise.
Zpráva byla vzata na vědomí.

2.7 — Komise pro Řád církve 

Zprávu podal ústně bratr Petr Procházka. Komise čeká na výsledek příští 
generální a centrální konference, aby mohla vytvořil aktualizovaný Řád podle 
nového uspořádání církve.

Změny v Základním dokumentu církve:

Oblastní konference pověřuje Radu oblasti, aby připravila změny Základního 
dokumentu církve a předložila je na Ministerstvo kultury.
Usnesení schváleno 31 hlasy.

2.8 — Komise pro liturgii

Zpráva byla přijata.

2.9 — Komise pro církev a společnost – ústní zpráva koordinátorky

Zpráva byla vzata na vědomí.
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2.10 — Komise pro sociální práci

Schválením stanov Diakonie komise zanikla.

2.11 — Diakonie, zpráva za Podporu diakonických projektů 

Zpráva byla přijata.

2.12 — Institut vzdělávání

Zpráva byla přijata.

2.13 — Metodistický seminář

Zpráva byla přijata.

2.15 — Generální konference 2021 

Bratr superintendent podal přehled dosavadních jednání a plánů do budoucna, 
viz přílohy 2.16 a 2.17.

Polední modlitba (Pavel Kuchynka)

Sobota 30. 5. 2020 odpoledne

Sestra sekretářka Jana Křížová vykonala prezenci, přítomno 34 členů Oblastní 
konference.

2.6 — Aliance metodistické mládeže

Zpráva byla přijata.

2.14 — Koncepce práce s mládeží

Dokument byl probrán po bodech. Po dlouhém rozhovoru se konference usnesla:
Přijímáme závazně Cíle pro práci s mládeží jako dobrý záměr. 
Vyzýváme farnosti:
Aby zjistily, jaká je situace ohledně cílů pro práci s mládeží na jednotlivých 
sborech. 
Aby promýšlely, plánovaly a realizovaly konkrétní kroky k naplňování těchto 
cílů. Na příští konferenci o tom podají laičtí delegáti zprávu.
Pověřujeme Komisi pro mládež, aby v tom farnostem pomáhala, situaci vyhod-
nocovala a na příští konferenci o tom podala zprávu.
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2.18 — Volby do komisí a dalších grémií OK a volba členů Rady oblasti

Rada oblasti

Funkční období Rady oblasti a dalších komisí a výborů jsou 4 roky.
Počet členů Rady oblasti byl stanoven na 6.
Mocí svého úřadu je členem Rady oblasti superintendent a oblastní vedoucí 
laiků.

Byli zvoleni:
Oblastní vedoucí laiků: Petr Konopík, 31 hlasů 
Další laičtí členové:

  Martina Chlupáčková, 27 hlasů
  Vít Pavelek, 21 hlasů

Náhradnice:
  Miluše Šálková

Další duchovní členové:
  Ctirad Hrubý, 22 hlasů
  Milan Mrázek, 23 hlasů

Náhradník:
  Petr Vaďura

Sekretariát OK

Jana Křížová (sekretářka)
Libuše Hajčiarová (asistentka)
Filip Jandovský (statistik)

Nominační výbor

Jana Křížová
Petr Konopík (oblastní vedoucí laiků)
David Kružík

Komise pro církev a společnost

Jana Daněčková
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Komise pro evangelizaci a domácí misii

Ctirad Hrubý
Filip Jandovský
Pavel Kuchynka
Milan Mrázek
Richard Novák
Petr Procházka
Lev Shults

Komise pro práci s dětmi a dorostem

Pavel Wittner
Jitka Buchtová
Michaela Červeňáková
Pavel Hradský
Olga Stoyová
Miluše Šálková

Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Petr Vaďura
Richard Novák
Filip Jandovský
Milan Mrázek
Zdeněk Neužil

Komise pro řád církve

Petr Procházka
Josef Červeňák
Jana Křížová
Petr Vaďura

Komise pro liturgii

Jana Křížová
Filip Gärtner
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Ctirad Hrubý
Pavel Kuchynka
Petr Procházka

Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka)

Zapsala: sekretářka Oblastní konference Jana Křížová 
Schválil: předseda Rady oblasti Petr Procházka
Praha, 5. 6. 2020 
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Z P R ÁV Y
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1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti měla sedm řádných schůzí v konferenčním období 2019/2020. 
Mimo pravidelné schůze členové RO konzultovali neodkladné záležitosti 
prostřednictvím emailů a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet 
hlasů pro/proti je uveden v zápisech jednání. 

1. Personální záležitosti.

a) V ústředí církve došlo k významným personálním změnám. Novým vedou-
cím kanceláře byl pověřen bratr Martin Kukla, novým vedoucím Správy budov 
bratr Martin Mizur. Oba se ujali svých funkcí dne 1. 7. 2019. 

Bratr Jan Procházka byl jmenován vedoucím Areálu v Horních Počernicích, 
předsedou Komise pro finance a církevní majetek a administrátorem Fondu 
údržby budov.

b) Žádosti o přijetí do duchovenské služby a absolvování praxe/vikariátu: 
Sestra Mária Kunstová nastoupila na praxi v Horních Počernicích v březnu 
2019. Od července 2020 bude sloužit ve farnosti Třeboň. 

Rada oblasti projednala žádost o přijetí do duchovenské služby bratra Jaromíra 
Andrýska. Bratr bude od srpna 2020 na praxi ve farnosti Horní Počernice. 

c) Bratr kazatel Zdeněk Brož slouží jako kaplan ve vězení. Nově převzal misij-
ní službu v Jablonném v Podještědí na částečný úvazek (0,2) od 1. září 2019.

d) Ukončení služebního přidělení: Bratr farář Mark Hicks se rozhodl z důvodu 
nebezpečí nákazy Covid-19 vrátit do USA a ukončit svou službu v ESUMC. 
Rada oblasti jmenovala dočasným administrátorem sboru sestru farářku Ivanu 
Procházkovou od 1. května 2020.

Sestra kazatelka Rostislava Gažíková - Fečová ukončí svou službu v Třeboni 
k 30. červnu 2020. Po přestěhování do Prahy bude pokračovat ve svém dokto-
randském studiu na HTF.  

2. Setkání kazatelů a dalších spolupracovníků 

Podobně jako v minulých letech se konaly pravidelné schůze kazatelů, kde 
jsme se věnovali jak biblickým studiím, tak i aktuálním otázkám života a 
služby naší církve. V době nuceného uzavření kostelů jsme využili video 



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     23 

konference ke dvěma konzultacím. Studijní týden, který se konal ve Vranově 
u Brna, byl věnován novozákonní teologii, konkrétně teologii apoštola Pavla. 
Jednodenní společné setkání kazatelů, laických kazatelů a pomocníků kazatelů 
s povolením ke kázání bylo věnováno tématu ekleziologie. Nechybělo ani již 
tradiční vánoční setkání zaměstnanců a spolupracovníků církve. 

Areál Pouště sloužil v letních měsících ke kurzům a sborovým dovoleným. 
Obsazeno bylo 8 týdnů.

Pokračoval tříletý studijní program pro laické kazatele, letos posledním semes-
trem. Tento kurz se koná již potřetí, to znamená devátý rok. Děkujeme všem 
absolventům, laickým kazatelům i dalším dobrovolníkům, kteří pomáhají na 
sborech v misii, vedením bohoslužeb, kázáním a další. 

Přerušení veřejných bohoslužeb a všech církevních aktivit v době pandemie 
Covid-19 bylo zároveň výzvou k hledání nových možností a forem společné 
bohoslužby a práce církve. Uznání patří všem, kdo šili a roznášeli roušky, 
nakupovali potřebným, pracovali na videopřenosech, rozdávali písemná kázání 
a modlili se za druhé.

3. Sociální práce církve.

Komise pro sociální práci připravila změnu stanov Diakonie ECM, kterou 
Rada oblasti schválila v červnu 2019. Členy Rady Diakonie byli jmenováni 
bratři Luděk Voigt, Martin Jeřábek a Zdeněk Brož.

Rada oblasti po mnoha jednáních převzala středisko Ječmínek, o. p. s. ve 
Žďáře nad Sázavou. Středisko se věnuje terénním aktivitám a provozuje azy-
lový dům pro maminky s dětmi. Byla jmenována nová Správní rada, Dozorčí 
rada a nový ředitel Ing. Jíří Benáček. Za úspěšné dokončení převzetí děkujeme 
zvláště bratřím Davidovi Chlupáčkovi a Martinovi Kuklovi.

Rada oblasti pomohla půjčkou na koupi objektu pro azylový dům SKP Jihlava 
a schválila příspěvek zřizovatele, který odpovídá spolufinancování ve výši 5 % 
z dotace z projektu IROP-IPRÚ-JSA.

Rada oblasti schválila půjčku na koupi nemovitosti pro noclehárnu SKP Jihla-
va. Splátka půjčky bude uhrazena z projektu IROP-IPRÚ-JSA. 

4. Základní škola v Litoměřicích.

Ministerstvo školství schválilo zřízení církevní Základní školy v Litoměřicích. 
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Pokud bude mít zájem dostatek žáků, mělo by vyučování v první třídě začít 
v září 2020. Rada oblasti darovala na úpravu prostor školy ze svých rezerv 
1.000.000,- Kč.

5. Areál v Horních Počernicích

Zámecký areál v Horních Počernicích koupila církev v roce 1926/27, aby 
sloužil jako domov pro sirotky a staré lidi. Po nástupu komunistické diktatury 
nám byl areál odebrán a dlouhá léta zde bylo učiliště. Díky neúnavné snaze 
bratra Jaromíra Procházky se podařilo zdevastovaný areál po několikaletých 
soudech získat zpět v roce 1997. V roce 1999 zde vzniklo SKP, které provozuje 
azylový dům pro rodiny a matky s dětmi. 

Rada oblasti mnoho let hledala možnosti co nejlepšího využití celého areálu. 
Vzniklo několik komisí, které navrhovaly různé projekty: postavení budovy 
pro soukromou školu, vybudování hospice, Alzheimer centra.

Nakonec se Rada oblasti rozhodla pro projekt, který zahrnuje Komunitní 
centrum, v jehož rámci budou i prostory pro místní sbor, stacionář pro seniory, 
nový Azylový dům a Domov pro seniory. Tomuto projektu jsme věnovali mno-
ho času a vnímáme ho jako opravdu celocírkevní projekt. Projekt více předsta-
ví v samostatné části bratři Petr Vaďura a David Chlupáček.

6. Dokument CC-CSE – Where to go?

Generální konference ECM 2019 rozhodla o přijetí tzv. Tradičního plánu, který 
nechává původní definici manželství a nastavuje nová pravidla pro dodržování 
církevních standardů.

Na základě tohoto rozhodnutí Generální konference ustavila Exekutiva naší 
Centrální konference Studijní skupinu, která dostala za úkol zabránit rozpadu 
konference a hledat společnou cestu progresivních a konzervativních zemí naší 
Centrální konference. Tato Studijní skupina vypracovala dokument „Where to 
Go“ a požádala vedení církve jednotlivých zemí (Církevní radu), aby se 
k tomuto dokumentu vyjádřila. Formulací naší odpovědi se zabývalo setkání 
kazatelů 13. 1. 2020. Odpověď byla odsouhlasena většinou kazatelů. Rada 
oblasti rovněž souhlasila se zněním odpovědi. Dokument i odpověď Rady 
oblasti v příloze. 



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     25 

7. Ekumenická spolupráce a spolupráce s UMC.

V tradici Evangelické církve metodistické je ekumenická otevřenost vůči všem 
křesťanským církvím. Tato otevřenost se uplatňuje jak na celocírkevní úrovni, 
tak i na úrovni jednotlivých farností a sborů. 

Ekumenická spolupráce pokračuje v rámci členských církví Ekumenické rady 
církví i s Římskokatolickou církví. Vážíme si spolupráce v kaplanské službě ve 
vězení, nemocnicích a armádě. 

Jsme rádi, že Ústavní soud vyhověl stížnosti některých opozičních poslanců 
a zrušil zákon, kterým chtěla vládní koalice zdanit finanční náhrady církvím za 
nevydaný majetek. 

Spolupráce s partnerskými sbory z USA a návštěvy týmů VIM a IMT se ode-
hrává na úrovni jednotlivých farností. Jsme rádi, že tato často hluboká přátel-
ství pokračují po mnoho let.

8. Finanční a majetkové záležitosti církve.

Rada oblasti velmi pečlivě sleduje, kontroluje a plánuje hospodaření církve, tj. 
kanceláře Rady oblasti, Institutu vzdělávání a Správy budov. Pravidelně vyhla-
šuje granty a podporuje mimořádné finanční žádosti farností, sborů a středisek 
křesťanské pomoci. 

V souladu se schválenou Strategií ECM 2013-2030 dochází pravidelně 
k navyšování podílu sborů na platech duchovních. V současné době tvoří 
odvody ze sborů 426 tis. Kč/sbor/rok, což je v průměru 65% superhrubé mzdy 
duchovních. Víme, že výše podílu na platu duchovních je pro některé farnosti 
již velkým břemenem. Budeme i nadále hledat možnosti, jak pomoci, mj. pro-
střednictvím příspěvku z Fondu solidarity a misie. 

Repartice v roce 2019 činily 489 tis. Kč. V celocírkevních sbírkách se za rok 
2019 celkově vybrala částka 209 tis. Kč.

Rada oblasti rozhodla, že již nebudeme žádat o  finanční podporu na naše 
projekty z fondů FMIE a CXO. Tyto fondy jsou určeny hlavně pro podporu 
církevní práce v chudých a rozvojových Evropských zemích. Rada oblasti sou-
hlasila s naším podílem na krytí schodku fondů ve výši 3.000 Euro. 
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Cílem naší církve je a musí být dosáhnout plné finanční soběstačnosti, včetně 
podpory misie a sociální práce. 

Děkujeme za odpovědný přístup členům církve, vedení sborů i duchovním.

9. 100 let ECM v Československu.

Naším plánem je oslavit toto výročí jednodenním česko-slovenským setkáním, 
které se uskuteční v sobotu 3. října v Praze. Na setkání budou pozvány všechny 
sbory. V jeho rámci se uskuteční ekumenická bohoslužba. Připravujeme velmi 
pestrý program, do kterého chceme zapojit co nejširší okruh členů i přátel naší 
církve.

Děkuji členům Rady oblasti, tajemníkům a dalším bratrům a sestrám za 
skvělou spolupráci. Byla radost s vámi pracovat. Děkuji našim kazatelům za 
veškerou podporu. 

Velké poděkování patří mé manželce a dětem.

Praha, 20. 5. 2020, Petr Procházka



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     27 

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Generální konference (2021):

• Delegát za ECM v ČR, Petr Procházka.

Centrální konference:

• Executive committee, David Chlupáček, poradní hlas Petr Procházka.
• Working group Liturgy, Jana Křížová.
• Working group Theology and Ordained Ministry, Jana Daněčková.
• Working group Church and Society, předseda David Chlupáček.
• Working group Discipline and Judicial Matters, Petr Procházka.
• Committee on Investigation, Petr Procházka.
• Committee on Appeals, Pavel Hradský, náhradník Josef Thál.
• Counsel for the Church, Petr Procházka.

Zástupci za Centrální konferenci na evropské úrovni:

• European Board of Drug and Alcohol Concerns, David Chlupáček.
• European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 

in Europe, David Chlupáček.
• Fund for Mission in Europe (FMIE), David Chlupáček.
• Methodist e-Academy (Governing Board) a MTSE, Ivana Procházková.

Zástupci za Centrální konferenci na celosvětové úrovni: 

• Standing Committee on Central Conference Matters, Petr Procházka.
• IMT – In Mission Together, za Českou republiku, Jana Křížová.

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:

• Ekumenická rada církví (ERC), Petr Procházka.
• Komise pro ekumenismus ERC, Josef Červeňák.
• Výbor České biblické společnosti, Josef Červeňák.
• Modlitba za domov, přípravný výbor, Martin Kukla a Martin Jeřábek.
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• Světový den modliteb, přípravný výbor, Zdena Janů a Marcela Dvořá-
ková.

• Výkonný výbor VDP (velký výbor), Zdeněk Brož.
• Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 

církví a náboženských společností a projektů spolků, Jan Procházka.
• Denní čtení 2021 přípravný výbor, Jana Křížová.
• Setkání misijních koordinátorů, Kentucky, 20. - 25. 10. 2019, Jana Křížo-

vá.
• Valné shromáždění ERC v ČR 2019, Petr Procházka, Josef Červeňák 

a Martin Kukla.
• Valné shromáždění ČBS 2020, Josef Červeňák a Martin Kukla.
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1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Komise po odchodu Jana Frolíka nyní pracuje ve složení David Abraham, Mar-
tin Kukla, Martin Pěkný, Renata Šimandlová a Jan Procházka.

Činnost komise:

V polovině minulého roku komise vyhodnotila bussiness plán na zakoupení 
objektu ve Slaném, kde byla na prodej restaurace a v patře byty. Vhodnou 
rekonstrukcí by se dalo ještě několik bytů dostavět nástavbou domu. Dům je 
nabízen formou aukce, pokud by se cena pohybovala kolem očekávané částky 
6 mil. Kč, komise nákup domu Radě oblasti doporučila.

Dalším objektem, jehož případnou koupi bychom mohli realizovat, byl objekt 
v Litoměřicích. V průběhu jednání komise však z koupě sešlo.

Správa budov zaslala k vyjádření komisy dotaz, zda pokračovat v jednání o 
půdní vestavbě s ateliérem arch. Jiřičné. Investici do půdní vestavby již před 
časem komise Radě oblasti doporučila a Rada poté schválila. V průběhu 
jednání o stavebním povolení se však objevilo spousta překážek a komplikací. 
Komise informace zvážila a poté doporučila Radě oblasti pokračovat v jedná-
ních o půdní vestavbě z těchto důvodů:

• Dům v Ječné 19 je „rodinné stříbro“ české ECM a zaslouží si být krásnější 
a užitečnější.

• Dosavadní investice do nemovitostí byly úspěšné, tak proč si nedovolit 
trochu rizika.

Komise také doporučIla Radě oblasti krátkodobou investici, cca 1 rok ve výši 
4 mil. Kč do bankovních akcií.

Posledním úkolem komise v uplynulém období bylo schválení rozpočtu správy 
budov na rok 2020. Po připomínkách jej komise doporučila RO ke schválení.

V Praze dne 18. 5. 2020, 
Jan Procházka, pověřen vedením komise
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1.3  –  Zpráva za Fond údržby budov
Bratr Jan Frolík ukončil v loňském roce své dlouholeté působení v roli admi-
nistrátora FÚB. Velmi mu na tomto místě děkuji za jeho dlouhodobou obětavou 
službu i za jeho nápomoc při předání agendy. Počínaje rokem 2020 roli admi-
nistrátora FÚB přebírá bratr Jan Procházka. 

FÚB fungoval i v roce 2019 v souladu se schválenými zásadami. 
Podrobný přehled FÚB za rok 2019 viz přiložená tabulka.

Martin Kukla
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Poznámka: Vyšší stav FÚB oproti stavu účtů ve Fio je způsoben virtuálními
úroky od FÚB, které v bance fakticky nejsou uloženy.
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1.4 – Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy

Počínaje 1. červencem 2019 došlo k personální obměně na pozici vedoucího 
kanceláře Rady oblasti. Po dvanácti letech věrné služby ji opustila sestra Rena-
ta Šimandlová, jež odešla na zasloužený odpočinek i vstříc nové radostné roli 
v rámci své rodiny.

Rád bych jí na tomto místě poděkoval za její oddanou službu církvi, naši 
předchozí šestiletou spolupráci, za důležitou nápomoc při přebírání veškeré 
agendy, a v neposlední řadě i za její osobní kvality a dobrou náladu, kterou 
vždy vnášela do prostředí naší kanceláře, a vyprošuji Boží požehnání pro její 
další působení.

Agenda spravovaná kanceláří Rady oblasti je komplexem řady různorodých 
činností, často musí i pružně reagovat na aktuální potřeby jednotlivých zaměst-
nanců, farností, námi zřizovaných organizací, partnerských subjektů v Česku 
i zahranicí, i dozorových orgánů státní správy. Výběrově z nich zmiňuji:

Finance, personalistika, orgány státní správy:

• Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a platové agendy.
• Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 

a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností 
i jimi zřizovaných organizací.

• Zpracovávání rozsáhlého účetnictví církve. 
• Zpracovávání čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad.
• Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
• Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnos-

tem, včetně darů od spřátelených sborů v USA.
• Vedení pokladny (především příjmy a výdaje pro Správu budov).

Zahraničí:

• Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 

• Péče o zahraniční návštěvy. 
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Život církve:

• Příprava veškerých setkání kazatelů a zaměstnanců a členů církve, např. 
schůze kazatelů, oblastní konference, výroční konference, vánoční setkání, 
exercicie, jarní škola kazatelů, ekumenické bohoslužby, setkání příprav-
ných výborů, komisí, ekumenických setkání atd.

• Praktická podpora pro Institut vzdělávání při organizaci a uskutečnění 
vzdělávacích setkání pro faráře i členy církve.

• Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-
ního časopisu Slovo a život.

• Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – proto-
kolů oblastní a výroční konference i dalších aktuálních publikací, a jejich 
následná distribuce.

• Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).

• Výraznými počiny probíhajícího roku 2020 je zajištění výroby dlouhodobě 
připravované Knihy bohoslužeb ECM a příprava podzimních oslav sta let 
naší církve.

Kolektiv kanceláře tvoří tito stálí zaměstnanci: bilanční účetní Renata Bed-
nářová (částečně též Správa budov), účetní Josefína Procházková (částečný 
úvazek), pokladník a recepční Lubomír Kacafírek (částečný úvazek) a vedoucí 
kanceláře Martin Kukla (částečný úvazek). 

Velmi děkuji všem mým kolegům v kanceláři i vám všem ve farnostech za 
dosavadní spolupráci a vaše usilovné nasazení na společném díle. Kéž v něm 
máme k nápomoci plnost Božího vedení, moudrosti i požehnání.

Martin Kukla

Finanční přehledy viz následující strany.
Revizní zpráva za rok 2019 je přiložena samostatně.
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2019
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2019
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2019
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Sborová část
platu kazatele
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PŘEHLED VÝNOSŮ 2019
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PŘEHLED AKTIV 2019
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PŘEHLED PASIV 2019
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2019

STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ 
STÁTU S ECM
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2019
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1.5 – Revizní zpráva za rok 2019

Předmětem revize byly:

• Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
• Hospodárnost a účelnost výdajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, 
vyhl. č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. 
Účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně.

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostředky 
nejsou zahrnuty ve výnosech a nákladech.

Závěr: účetnictví za rok 2019 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2019 do fondů rozhodne Rada oblasti.

20. 5. 2020, 
Ing. Hana Macková

1.6 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference, sestry a bratři, chci vás touto zprávou 
seznámit se všemi podstatnými změnami a událostmi roku 2019 ve Správě 
budov.

Zaměstnanci SB a změny v roce 2019 

V roce 2019 došlo v personální oblasti k několika změnám. K nejvýznamněj-
ším změnám došlo ve vedení Správy budov, kdy bratr Jan Procházka skončil 
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a pokračuje jako asistent SB na pozici Vedoucí areálu v Horních Počernicích. 
Na  místo vedoucího nastoupil asistent SB pro Prahu 2 bratr Martin Mizur. 
Na místo asistenta SB pro Prahu 2 nastoupil bratr Tomáš Kostka.

Ve správě budov dále pracují Bohumil Opočenský, Hana Obršlíková, Luboš 
Kacafírek, Vladimíra Luňáčková a Zdeněk Neužil. Spolupracujeme i s účet-
ní paní Renatou Bednářovou. Všem bych chtěl i touto cestou za jejich práci 
poděkovat.

A zároveň chci poděkovat i všem těm, kteří se starají o nemovitosti na jednotli-
vých farnostech a snaží se s tímto majetkem dobře hospodařit.

Správa nemovitostí

Investice, rekonstrukce a opravy

V roce 2019 pokračovaly přípravné projektové práce na projektu půdní nástav-
by a výtahu v Praze 2 – Ječná 19. Přes určité komplikace ze strany MHMP, 
doufáme, že se podaří projekt v roce 2020 dokončit a následně realizovat, což 
by výrazně pozvedlo užitnou i reprezentativní hodnotu tohoto místa v centru 
Prahy. (v r. 2019 realizováno: 365.097,- Kč)

V Ječné 19 připravujeme projekt opravy fasády sborové budovy z ulice Malá 
Štěpánská. I v tomto případě narážíme na komplikace ze strany MHMP, které 
postupně řešíme. Pokračování projektu z roku 2016. (v r. 2019 realizováno: 
35.695,- Kč)

Byla dokončena oprava bytu č. 1 Praha 2 – Ječná 19 (2019: 1.334.275,- Kč)

V areálu ECM Horní Počernice postupují práce na projektu Duchovního Cen-
tra, Domova Seniorů a Azylového Domu ke zdárnému konci. Po dokončení 
projektových prací započne územní řízení. (v r. 2019 realizováno: 90.750,- Kč) 
V průběhu roku 2019 byla pro SKP Horní Počernice téměř dokončena rekon-
strukce Unimo buněk. (2019: 2.511.756,- Kč)

Práce na zateplení budovy a výměně oken domu Praha 5 – Vrchlického se 
pozastavily, protože potřebujeme souhlas sousedů, jímž je developer, který má 
s územím obchodní záměry. Započala jednání, ale jsou teprve v úvodní fázi.

Ve Vršovicích byla dokončena výměna oken. Z důvodu potřeby bytu pro 
faráře ESUMC došlo ke sloučení a rekonstrukci bytu 5 a 6 na služební byt. 
(382.835,10 Kč)
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V nové nemovitosti v Plzni – Sukově ulici se podařilo stabilizovat situaci 
s nájemníky a dořešit některé provozní problémy. V Thámově ulici jsme 
opravili sokl a průjezd domu (211.543,- Kč) a uvolněný služební byt (193.697,- 
Kč). Opravu a zateplení fasády, včetně výměny zbývajících oken jsme odložili 
na rok 2020.

Na začátku roku 2019 se podařilo realizovat opravu střechy modlitebny v Tře-
boni (607.513,- Kč) a neplánovaně bylo možné i uskutečnit opravu vnitřních 
omítek, které byly zatékáním poškozené (zcela v režii farnosti). Ve Slaném 
proběhla v roce 2019  rekonstrukce modlitebny, vytápění a WC (288.709,- Kč). 
Podobně v Litoměřické farnosti se povedlo, byť neplánovaně, postoupit k reali-
zaci dlouhodobého záměru rekonstrukce části bytu na ZŠ (1.160.830,- Kč). 
Ve všech případech je nutno zmínit aktivní účast farnosti na těchto akcích, 
které vždy znamenaly větší nebo menší omezení farního života místního spole-
čenství.

V Sedlčanské modlitebně proběhla neplánovaná rekonstrukce podlah z důvodu 
havarijního stavu. (646.459,- Kč)

Vimperk — sbor započal s opravami zakoupeného domu. Měly by zde být dva 
byty a prostory pro aktivity dětí. Správa budov se na opravách finančně podíle-
la. (287.944,- Kč)

Ke konci roku se započalo s plánováním rozvoje rekreačních objektů Poušť 
a Veselka. Pokud se podaří získat grant JČ budeme letos realizovat opravu 
fasád kaple.

Běžné hospodaření

Běžná údržba a neplánované opravy, malování chodeb a bytů, obnova vyba-
vení, změny a uzavírání nájemních smluv, zpracovávání vyúčtování a mnoho 
dalšího.

Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech i vám za pozornost 
a podporu.

Martin Mizur
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2.1 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Činnost komise byla v novém složení obnovena v konferenčním období 2019–
2020. Na základě Čl. 630.3 Řádu a diskursu o teologii misie, jsme v rozhovoru 
a modlitbě pojmenovali, co je naším úkolem. Formulovali jsme naše poslání 
a začali pracovat na konkrétních krocích.

Zatím by bylo velikášské podrobně popisovat naše poslání, hodnoty, plány atp., 
když je zatím naše práce pro většinu z vás neviditelná. Takže jenom v kostce 
a s nadějí, že na příští konferenci přijedete s tím, že z naší strany vnímáte pod-
poru v oblasti evangelizace.

Co tedy chceme? Podporovat církev v nesení evangelia všem lidem, protože 
věříme, že evangelium je Boží moc ke spasení pro každého, kdo věří. Církev 
– konference, farnosti, sbory, různé skupiny a jednotlivce, členy a přátele 
– chceme získávat (povzbuzovat, ne úkolovat) a využít chceme toho, co již 
funguje. Jde nám tedy o spolupráci s různými komisemi, institutem vzdělávání, 
pracovními skupinami i jednotlivci.

Z množství způsobů, kterými chceme naše poslání naplňovat, jsme v posled-
ních měsících učinili několik kroků:

• Skrze členy komise Richarda Nováka a Milana Mrázka jsem v kontaktu 
s Komisí pro práci s mládeží a mladými dospělými a Aliancí metodistické 
mládeže, oslovili jsme Komisi pro práci s dětmi a dorostem, Institut vzdě-
lávání a redakční radu časopisu Slovo a život. Ochota je ze všech stran, 
takže se dá předpokládat, že najdeme způsoby, jak skrze tyto kontakty 
budeme společně povzbuzovat církev k nesení evangelia. Časem se jistě 
otevřou i další kontakty.

• Oslovili jsme též některé sbory s projektem „Přepni bílou na zelenou“, kde 
jde o propojení sborů, které hledají např. misijní pracovníky (rodiny i jed-
notlivce ochotné přestěhovat se a sloužit), nebo misijní týmy pro jednorá-
zovou pomoc s těmi, kdo se za takovou službu modlí a hledají příležitosti. 
Snad se brzo podaří překonat technické bariéry a najdeme vhodný způsob, 
jak tyto potřeby (případně i nabídky), sdílet v celé církvi.

• Od září startujeme projekt „Modlitby za církev“. Jde o modlitební štafetu 
sborů, která rozšíří současný „Rozpis společných modliteb“.
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• Na půdě komise jsme též koordinovali podporu misijního nasazení 
a červnovou evangelizační kampaň Operace Ondřej. (Evangelizační kam-
paň musí být z důvodu hygienických opatření odložena.)

• Radě oblasti navrhneme členy správy Podpory misijních projektů, což je 
dlouhodobě fungující služba k podoře misijních projektů našich farností. 
(Letniční sbírka na vyhlašované projekty.)

Děkujeme za vaše nasazení v nesení evangelia. Budeme vděční za vaše myš-
lenky a návrhy. Těšíme se na spolupráci s vámi.

Zakončím parafrází části verše z Římanům 1,16 – evangelium je Boží moc ke 
spasení pro každého, kdo věří.

Ctirad Hrubý

2.2 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Ze zaslaných žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: Evangelium 
do věznice (ECM Litoměřice), Příměstský sportovní tábor (ECM Slaný), Tábor 
v Horšovském Týně

(ECM Agapé Praha 2), FUSION Tachov (ECM Tachov) a Doprava klientů na 
bohoslužby a biblické hodiny (SKP Plzeň).

Sbírka na podporu misijních projektů vynesla 40.080,- Kč. Výtěžek sbírky byl 
rozdělen žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

Evangelium do věznice (Litoměřice): 8.000,- Kč;
Příměstský sportovní tábor (ECM Slaný): 4.000,- Kč;
Tábor v Horšovském Týně (ECM Agapé Praha 2): 9.266 ,- Kč
FUSION Tachov (ECM Tachov): 12.355 ,- Kč;
Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (Plzeň - SKP): 6.178,- Kč.

Děkujeme za projevenou štědrost a vzájemnost ve společné službě evangelia.

Pavel Kuchynka,
předseda Správy PMP ECM v ČR
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2.3 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission Together (IMT) přijaly v roce 2019 české farnosti 
ECM dary v celkové hodnotě necelých 16 000 dolarů, což je méně než polovi-
na částky v roce 2018.

Návštěvy týmů z partnerských sborů a z partnerského distriktu probíhaly 
podobně jako v minulých letech. Ani v charakteru vztahů s partnerskými sbory 
se nic podstatného nezměnilo.

Vedle toho cestují také lidé z našich sborů do svých partnerských sborů v USA.

V září 2019 přijela skupina seniorů z různých států USA na studijní cestu do 
Prahy a Plzně. Projekt PrimeTimers je organizovaný agenturou Global Minis-
tries. 

V říjnu 2019 jsem se zúčastnila misijního summitu IMT v Kentucky, USA. 
Při té příležitosti jsem navštívila několik partnerských sborů.

Vedle akcí spadajících přímo pod IMT se rozvíjejí další kontakty na základě 
osobních vztahů. Navíc, přes agenturu Global Ministries dostávám nabídky 
dobrovolníků – jednotlivců, kteří jsou ochotni přijet na několik měsíců a pra-
covat v našich sborech, obvykle jako učitelé angličtiny. V roce 2019 sloužila 
jedna dobrovolnice v ESUMC a jiná v Jihlavě, od února letošního roku slouží 
další v Litoměřicích. Vedle těchto tří farností má zájem o individuální dobro-
volníky SKP Horní Počernice. Všichni čtyři mají podanou žádost s popisem 
projektu (náplň práce, délka pobytu, rozpočet atd.).

Vzájemné návštěvy dobrovolnických týmů byly v roce 2020 zrušeny kvůli 
zákazu cestování a nejisté situaci při pandemii. 

Věřím, že většina z nich se uskuteční v roce 2021. Vzájemně se o tom 
ujišťujeme.

Jana Křížová
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2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Členové KPDD (Jitka Buchtová, Michaela Červeňáková, Pavel Hradský, 
Alžběta Opočenská, Olga Stoyová, Miluše Šálková, Pavel Wittner) byli 
v minulém roce opět v kontaktu převážně přes maily, jednou se podařilo 
uskutečnit osobní setkání v Jihlavě. 

• Každý měsíc se společně modlíme za práci s dětmi a dorostem v ČR.
• Uskutečnila se Inspirativní sobota v Jihlavě.
• Na webových stránkách komise přibyly další části Zásobárny 

a předmětných lekcí.
• Ustoupili jsme od myšlenky celorepublikové koncepce pro besídky.
• Pracujeme a nadále dolaďujeme tématickou koncepci pro děti starších 

besídek.
• Pavel Wittner se jako zástupce KPDD zúčastnil mezidenominačního 

setkání  dorostových odborů a vedoucích organizací zaměřených na dorost
• Na sbory bude zaslán dotazník orientačně mapující stav služby dětem.
• Rozhodli jsme se uskutečnit další inspirativní sobotu v roce 2021.
• Hledáme spolupracovníky, kteří by se v roce 2021 podíleli na organizaci 

Pouště pro dorost.
• Stále naléhavěji nás trápí neutěšený stav práce s dětmi a dorostem na 

některých sborech.

Máme za sebou dva měsíce nouzového stavu, během kterého utichlo mnoho 
věcí, mnoho setkání, mnoho plánů. Jsem vděčná, že se ale také otevřely nové 
možnosti, jak sloužit dětem. Od internetově sdílených přenosů slovíček pro 
děti, rozšíření FB pole pro nedělní besídku, nahraných slovíček pro děti v rám-
ci některých sborů, osobních telefonátů dětem, skypových návštěv, mailových 
lekcí, papulákových loutek, rodinných bohoslužeb. Nedohlédnu všechno, ale 
cenné je cokoliv, co povzbudilo i jednoho z maličkých a přineslo radost nejen 
jim.

Během doby karantény, naší rodinou prošlo a otevřelo se několik smutných 
příběhů. Odstěhování přátel, domácí násilí, alkoholismus v rodině, výhružky 
sebevraždy, depresivní stavy, rozchod rodičů, úmrtí syna, potrat, anorexie 
dcery. Když se teď ohlížím, až mě mrazí, kolik věcí se může dít kolem nás za 
tak krátkou dobu a burcuje to mé srdce z nečinnosti k modlitbám a hledání 
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cest, které by do vší nouze kolem nás, přinesly život, naději a vítězství Ježíše 
Krista. 

Když jsem s dětmi na hřišti, vidím, kolik vzácných dětí a dorostenců/lidí je 
kolem nás. Někteří plní života, radosti, kreativity, čistoty, krásných ideálů 
a plánů, jiní plni bolesti, vzteku, zoufání a hledání. Každý životní běh začíná 
malými krůčky, možná i pády, hlavně člověk nesmí stát. A to je mou modlit-
bou, abychom nestáli tam, kde můžeme dělat i malé krůčky ve službě dětem 
a dorostu, rodinám. Tam kde jsme, takoví, jací jsme.  

Jitka Buchtová

2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Zprávu podal ústně bratr Richard Novák.

2.6 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Setkáváme se 3x do roka jako delegáti z farností nebo jejich zástupci. Účast se 
v poslední době velmi zlepšila. Sdílíme se o tom, jak mládež na sborech fun-
guje, a modlíme se. Dáváme zpětnou vazbu pro přípravu kurzu na Poušti 
a konference. Společně hledáme, jak službu mladým povzbudit a posunout dál. 
Naše poslední setkání bylo přes videohovor.

Mládežnická Poušť 2019

Tradičně výborný týden. Poprvé organizovaný jiným způsobem – odděleným 
týmem, který během celého roku řeší jen Poušť. Koordinaci si vzala na star-
osti Miriam Vojtová a dělá to dobře a pečlivě. V minulých letech jsme řešili 
organizaci Pouště na našich setkáních AMM. Teď nám přípravný tým jen sdělí 
důležité zprávy z přípravy a my máme své postřehy. 

Spolu se mnou sloužili slovem Ctirad Hrubý a Štefan Rendoš. Propojení se 
Slovenskem je výborné a nese i další ovoce, že na podzimní konferenci by 
mladí ze Slovenska měli dorazit. Program na kurzu byl podobný jako 
v uplynulých letech. Bylo nové, že přijeli zase noví účastníci. Kurz byl opět 
naplněn.  



56     OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2

Konference mládeže 2019

Děkujeme týmu z Plzně Lochotína za výbornou organizaci. Zúčastnilo se přib-
ližně 90 lidí. Někteří byli poprvé a dávali dobrou zpětnou vazbu. Je to výborná 
příležitost pro vyučování, ale důležité je i vzájemné poznávání a obecenství. 
Velmi dobrým nápadem bylo Art odpoledne, kde byly mezi námi odhaleny 
různé talenty. Krásné bylo být spolu s místním sborem na nedělní bohoslužbě. 
Modlitebna praskala ve švech.

Letos bude konference v Mikulově 6 - 8. listopadu 2020.

Letos je to 10 let, co jsem předsedou AMM. Trochu se ohlížím. Mládežníci, 
se kterými jsme tehdy jezdili na Poušť a konference jsou dnes o 10 let starší. 
Někteří zůstali v církvi, někteří odešli. Z několika málo se stali služebníci 
a někteří alespoň chodí na shromáždění ve svých sborech. Pořád vyhlížím 
probuzení, kdy mladí budou následovat Krista naplno. Mám naději, že mladí se 
chopí výzvy a budou v čele hnutí za lepší službu církve světu. 

Milan Mrázek

2.7 – Zpráva Komise pro Řád církve

Zprávu podal ústně bratr superintendent Petr Procházka.

2.8 – Zpráva Komise pro liturgii
V uplynulém konferenčním roce komise dokončila přípravu Knihy bohoslužeb 
do tisku. Vydání bylo zadáno Karmelitánskému nakladatelství , protože má 
s výrobou bohoslužebných knih zkušenosti. 

Většina textu knihy je překladem anglické United Methodist Book of Worship. 
Vynechali jsme části předlohy, které se odvolávaly na zpěvník (The United 
Methodist Hymnal), protože v české ECM podobný zpěvník nemáme. Přidali 
jsme části pohřebních a svatebních obřadů, které jsme doposud používali, 
a zejména slovník pojmů obsažených v knize.

Kazatelé i členové sborů ECM už řadu textů z Knihy bohoslužeb znají, 
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nicméně mít je přehledně na jednom místě je jistě užitečné. Ty texty nejsou 
k jednorázovému použití, budeme se k nim při bohoslužbách vracet.

Doporučuji k pozornosti úvody jednotlivých kapitol. Opět - často neřeknou, 
co bychom už vlastně nevěděli, ale pomocí těch úvodů si můžeme ujasnit 
smysl našeho počínání při bohoslužbě.

První část knihy obsahuje pořad nedělních bohoslužeb včetně Večeře Páně 
(lze z něj vycházet i při jiných bohoslužbách), obřady křestní smlouvy (křest, 
potvrzení křestní smlouvy, konfirmace, přijetí do sboru), svatební obřady 
a obřady smrti a vzkříšení (služba umírajícím, pozůstalým, pohřby). 

Další část se zabývá církevním rokem a nabízí pořady bohoslužeb a dalších 
setkávání u příležitosti křesťanských svátků a pro období před nimi a po nich.

Následují příklady modliteb i celých pořadů bohoslužeb pro různé zvláštní 
příležitosti. Lze je použít i jako inspiraci pro životní situace, na které Kniha 
bohoslužeb nepamatovala.

Kniha bohoslužeb vyjde v polovině června 2020. Bude krásná, podobně jako 
by měly být krásné naše bohoslužby. 

Jana Křížová

2.9 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala ústně sestra Jana Daněčková.

2.10 – Zpráva Komise pro sociální práci

Zprávu podal ústně bratr Zdeněk Brož.
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2.11 – Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů
Zatím se nadále nepodařilo trvale obsadit pozici vedoucího Diakonie ECM, 
i v uplynulém roce jsem tedy vykonával funkci prozatímního vedoucího 
a statutára. 

Rada oblasti na své schůzi dne 4. června 2019 schválila změnu stanov Diako-
nie. Pozice ředitele Diakonie byla nahrazena funkcí tajemníka Rady oblasti 
pověřeného vedením sociální práce církve, ten je i nově v čele Diakonie namís-
to Rady Diakonie. Předseda Rady Diakonie může být Radou oblasti jmenován 
druhým statutárním orgánem Diakonie ECM.

I v uplynulém období jsem vykonával běžnou nutnou agendu spojenou 
s fungováním organizace, jednání Rady oblasti jsem byl účasten již i z titulu 
stávající funkce tajemníka Rady oblasti a vedoucího kanceláře.

Akvizice nové služby

Nejvýraznější výzvou loňského roku bylo převzetí obecně prospěšné 
společnosti Ječmínek ve Žďáru nad Sázavou. Poté, co Rada oblasti na svém 
zasedání dne 3. září 2019 schválila záměr převzetí této stávající dlouholeté 
místní služby do struktur naší církve, jsem zahájil několikaměsíční proces 
převzetí této organizace. Vzhledem k již zaniklému právnímu formátu 
uspořádání organizace v podobě obecně prospěšné společnosti bylo zapotřebí 
v součinnosti s právními poradci vypracovat scénáře možného dalšího 
postupu k předložení Radě oblasti a po výběru nejvhodnějšího z nich vypraco-
vat příslušnou právní dokumentaci a dojednat převod zakladatelských práv 
od devíti fyzických zakladatelů na právní subjekt naší církve. 

Na tomto místě patří velké poděkování bratru Davidu Chlupáčkovi, řediteli 
SKP Naděje pro Život Jihlava a SKP Azylový dům Jihlava a zároveň laickému 
členu Rady oblasti, který byl hlavní hybnou silou jednání i celého procesu 
a v neposlední řadě i nelehkého hledání nového personálního obsazení pozice 
ředitele organizace. Na místě je i poděkování bratru Ctiradu Hrubému, právě 
dobrá zkušenost z dřívější spolupráce obou výše zmíněných bratrů 
s Ječmínkem vedla k oslovení naší církve.

Bližší informace o této službě potřebným naleznete zde:
www.ops-jecminek.cz
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Finance

Za uplynulý rok činily dary jednotlivých dárců i farností celkem 112 316,- Kč, 
z toho 54 128,- Kč činila tradiční Velikonoční sbírka. Velmi děkuji všem dár-
cům za jejich podporu diakonické sociální službě. 

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti využila v roce 
2019 dvě střediska, konkrétně SKP Plzeň a Point 14, celková výše výpůjček 
činila 750 000,- Kč. 

Podpora diakonických projektů

Částkou 10 200,- Kč byl podpořen projekt tachovské farnosti na podporu účasti 
sociálně znevýhodněných dětí a mládeže na letním táboře Fusion, dále byl část-
kou 11 700,- Kč podpořen projekt jihlavské farnosti na podporu účasti sociálně 
znevýhodněné mládežea na Central Fusion Campu 2019, z důvodu neuskuteč-
nění projektu byl ale příspěvek vrácen.

Střediska

V SKP Horní Počernice proběhla rekonstrukce místního objektu “D” 
a zároveň proběhlo vypracování celkové urbanistické studie areálu. Aktuálně 
probíhá zpracovávání projektové dokumentace.

SKP Jihlava provádí rekonstrukci nově zakoupeného objektu pro azylový dům 
pro muže.

Podrobné zprávy o činnosti jednotlivých středisek naleznete v jejich výročních 
zprávách dostupných na webových stránkách středisek, jejich přehled 
naleznete na webových stránkách www.diakonie.umc.cz

Děkuji vám velice za veškerou vaši finanční, praktickou i modlitební podporu 
Diakonii a její službě.

„Bůh není nespravedlivý, že by zapomněl na to, co jste vykonali, a na vaši lás-
ku, kterou jste kvůli němu projevovali, když jste prokazovali a stále prokazujete 
služby bližním.“ (Židům 6,10)

Martin Kukla
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2.12 – Informace za Institut vzdělávání

1. Institut vzdělávání v České oblasti ECM momentálně realizuje nebo se podí-
lí na realizaci studijních kurzů:

a)  Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu byl zahájen na 
podzim 2017. V současné době uzavírají třetí (poslední) ročník dvě sestry a tři 
bratři z České oblasti (žádný student ze Slovenské oblasti). Absolventi tříletého 
kurzu získávají základní penzum teologických vědomostí k tomu, aby mohli 
vést bohoslužby, kázat, případně vést domácí skupinku, dorost, mládež, vyučo-
vat děti a při té příležitosti vykonávat pastoraci.). V kurzu vyučují: J. Daněčko-
vá, F. Jandovský, I. Procházková Pavel Procházka, Petr Procházka a Š. Rendoš. 

b)  Studijní kurz pro laiky – modul B, který navazuje na modul A momentál-
ně neprobíhá. Plánujeme ho otevřít ve školním roce 2020-2021. 

c)  V Jednotném lektorátu momentálně studují v České oblasti dvě studentky 
a jeden student.

d)  S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém 
prostředí. Dvouletý kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR, 
koordinátorem celého kurzu je P. Wittner (Plzeň 1). Třetí běh kurzu byl zahájen 
letos v únoru, z naší církve kurz studují dvě studentky. V kurzu vyučují z naší 
církve: J. Buchtová, J. Červeňák J. Daněčková. F. Gärtner, I. Procházková.

Všechny kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní nebo víkendové seminá-
ře) s distanční výukou přes webový portál moodle (http://moodle.umc.sk/ 
a http://www.sdetminaceste.cz/). Webový portál a správu kurzů mají na starosti 
Ivana Procházková a Dominik Procházka (moduly A a B), Pavel Wittner 
(S dětmi na cestě víry). 

2. Do celoživotního vzdělávání pracovníků ECM (dále CŽV) jsou v české 
oblasti zapojeni všichni ordinovaní starší, kazatelé na zkoušku, lokální kazatelé 
a pomocníci kazatelů. Součástí CŽV je Studijní týden ECM (dříve Jarní škola), 
kterou už řadu let pořádáme ve Vranově u Brna. V roce 1919 se Studijní týden 
konal ve dnech  15. - 19. září. Hlavním hostem byla  Doc. PhDr. Mireia Ryško-
vá, Th.D., která přinesla téma života a teologie apoštola Pavla. Vedle ní přispěli 
do programu přednáškami a semináři sestry Rostislava Gažíková-Fečová, 
Mária Kunstová, Ivana Procházková a bratři Mark Hicks a Petr Vaďura. Hos-
tem byl tentokrát i náš biskup Patrick Streiff. V letošním roce se bude studijní 
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týden konat na obvyklém místě ve dnech 20. - 24. září a jeho hlavním tématem 
bude pastorace a supervize.

3. Institut vzdělávání v České oblasti ECM připravuje a realizuje příležitostně 
přednášky a semináře pro pravidelná setkávání kazatelů, studijní den pro laic-
ké, lokální a ordinované kazatele. Na podzim 2019 to byl celodenní seminář 
věnovaný eklezilogii. Jako host přednášel profesor Doc. Jan Štěfan, Th.D. 
z ETF UK, dále se na programu podíleli Ctirad Hrubý a Ivana Procházková.  
Na sbory trvá nabídka přednášek a seminářů k tématu slavení a porozumění 
Večeři Páně v naší metodistické tradici. 

4. Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve 
v zahraničí. Ivana Procházková je členkou Governing Board of The Methodist 
e-Academy a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theological 
Schools in Europe (MTSE). V lzačátkem r. 2020 se uskutečnilo setkání ve 
Varně (Bulharsko), pro naše studenty trvá nabídka studia The Methodist e-Aca-
demy a nabídka krátkodobých stáží na metodistických teologických učilištích, 
příp. i delších studijních pobytů tamtéž.

Ivana Procházková

 2.13 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Akademickým rokem 2019/20 vstupujeme do desátého roku od založení 
Metodistického semináře. I v letošním roce je osazenstvo semináře co se týče  
různorodosti zastoupených denominací pestré. Počet ubytovaných studentů 
v ZS bylo 22 a v LS 21 studentů. 

Od poloviny října se studenti začali pravidelně scházet k ranním modlitebním 
setkáním (pondělí až pátek od 7:00). Opět jsme na semináři rozsvítili vánoční 
stromeček a samozřejmě pod ním každý ze studentů našel dáreček. Studenti se 
samozřejmě setkávají i při jiných příležitostech, které si sami organizují. 
Od poloviny března 2020 se seminář téměř vylidnil z důvodu vyhlášení nouzo-
vého stavu. 

Bohumil Opočenský
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2.14 – Koncepce práce s mládeží 

Práce s mládeží v Evangelické církvi metodistické

Jako církev na prvním místě usilujeme o to, aby děti křesťanských rodičů 
a stejně i jiní mladí lidé, jejichž rodiny nepatří do společenství církve, uvěřili 
v Ježíše Krista a jejich život byl proměněn k Boží slávě. 

Zároveň si uvědomujeme, že po obrácení, pokud mají mladí lidé ve víře vytr-
vat, musí vždy následovat další krok, a tím je jejich zapojení do služby církve. 
V tom chceme mladým lidem pomáhat.

Var. Usilujeme, aby děti křesťanských rodičů i mladí lidé, jejichž rodiny nepatří 
do společenství církve uvěřili v Ježíše Krista, zapojili se do služby církve, a tak 
byli proměňováni k Boží slávě.

Chceme mladým lidem sloužit slovem evangelia, modlitbou, pastorační služ-
bou, formací a praktickou pomocí.

Cíle naší služby:

1. Naším cílem je budovat zdravé sbory, ve kterých jsou zastoupeny všech-
ny generace lidí, kteří se vzájemně o sebe starají.

2. Chceme podporovat křesťanské rodiny, které budou pevně zakotveny 
v Ježíši Kristu a v církvi, která je jeho tělem.

3. Jako důležité vidíme, aby se i církev podílela na vedení a formaci dětí, 
dorostu a mládeže.

4. Chceme přispívat k budování přátelských vztahů mezi mladými lidmi.

5. Uvědomujeme si, že k zapojení mladých lidí v ECM je třeba upevňovat 
a rozvíjet naši metodistickou identitu.  

6. Chceme vést děti, dorost a mládež k tomu, aby žili ve svobodě a radosti 
Božích dětí, aby ve společnosti, jejíž jsou součástí, žili odpovědně a sloužili 
druhým.

7. Budeme podporovat mladé lidi v jejich misijní službě. 
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Rozhovor o koncepci práce s mládeží - Oblastní konference 2018 
Hlas mladých k cílům práce s mládeží – Oblastní konference 2019

Cíle naší služby:

1. Naším cílem je budovat zdravé sbory, ve kterých jsou zastoupeny všech-
ny generace lidí, kteří se vzájemně o sebe starají.

Společenství víry je zdravé, pokud je tvořeno lidmi všech generací, kteří spo-
lečně sdílejí víru v Ježíše Krista a vzájemně se o sebe starají. K naplnění tohoto 
úkolu je třeba vzájemná láska, úcta, tolerance. Je důležité, aby sbor sloužil 
všem věkovým skupinám, mužům i ženám. Stejně je důležité, aby možnost 
zapojit se do služby sboru měly všechny věkové skupiny. Přejeme si, aby způ-
sob bohoslužby vycházel vstříc všem věkovým skupinám a křesťanům různé 
zbožnosti. Z tohoto důvodu, a pokud to velikost sboru dovolí, doporučujeme 
slavit v neděli jak tradiční tak i moderní bohoslužbu.

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

Chceme, aby nás někdo vedl!
Potřebujeme někoho, komu se můžeme bezpečné svěřit, bez strachu z odsouzení.
Mladým lidem chybí pastýři. 
Pozn.: Vybízíme členy sboru, aby navštěvovali pravidelně mládež. Přirozeným 
kontaktem mezi mládežníky a členy sboru se budou vytvářet autentické vztahy 
a základ pro budoucí pastýřství. Vybízíme vedoucí mládeže, aby aktivně zvali 
členy sboru na mládež a vyvíjeli další aktivity k propojování generací. Posled-
ně vybízíme kazatele, aby pravidelně navštěvovali mládež (aspoň jednou za 
2 měsíce). 
Chceme se podílet na nedělních bohoslužbách!
Pozn.: Jednou za čas (např. jednou za půl roku) chceme mít jako mládež na 
starosti celé shromáždění - vedení, chvály, liturgii i slovo. Věříme, že se nám 
tím podaří propojit generace ve sboru a posloužit všem členům. Nechceme se 
předvádět, ale chceme být součástí. 
Chceme být bráni vážně a být součástí vedení!
Chceme zastoupení vedoucího mládeže v nominačním výboru
Chceme mít zástupce mladých v Radě oblasti
Pozn.: nemusí mít hlasovací právo, jen chceme zastupovat hlas mladých a být 
v obraze. 
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2. Chceme podporovat křesťanské rodiny, které budou pevně zakotveny 
v Ježíši Kristu a v církvi, která je jeho tělem.

Každá křesťanská rodina je součástí velké rodiny církve a zároveň malým spo-
lečenstvím víry (církve), kde je Ježíš Kristus ctěn a uctíván. Rodina je prvním 
místem, kde se prověřuje věrohodnost naší víry. Je velmi důležité, aby se rodi-
če se svými dětmi modlili, četli společně Písmo, byli jim příkladem, vedli je 
k následování Krista a ke službě v církvi. Společenství církve hluboce narušují 
a rozvrací pomluvy bratří a sester ze sboru, vedení sboru a církve. 

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

Stoprocentně podporujeme. 
Pozn.: Obzvlášť nás zaujala poslední věta v komentáři o pomluvách ve sbo-
rech. Shodli jsme se, že jsme jako děti vyrůstající v křesťanském prostředí byly 
svědky jedovatých pomluv, které formovaly náš pohled na vedení církve i na 
církev samotnou. Jako vedoucí mládeží chceme dělat vše pro to, abychom tako-
vé pomluvy sami nešířili a vystoupili proti pomluvám, které uslyšíme. Chceme 
chránit vedení církve a budovat pozitivní obraz o vedení ECM u našich mlá-
dežníků. 

3. Jako důležité vidíme, aby se i církev podílela na vedení a formaci dětí, 
dorostu a mládeže.

Vedení a formace dětí, dorostu a mládeže se odehrává primárně v rodině. Cír-
kev nemůže nahradit a zastoupit rodinnou výchovu a příklad rodičů. 
Ve vzájemné spolupráci věřících rodičů a církve je možné pomoci dětem, 
dorostu a mládeži poznávat Ježíše Krista jako Božího Syna a Spasitele.

Církev je však poslána, aby sloužila i dětem, dorostu a mládeži, které nemají 
zázemí křesťanské rodiny, nebo s vírou v Krista nemají osobní zkušenost. Zde 
je kladena velká odpovědnost na způsob služby vedoucích, duchovních a celé 
církve (sboru). 

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

Propojení vedoucích mládeže a rodiče
Jako vedoucí mládeže se shodneme, že nechceme nahradit funkci rodičů, 
naopak chceme spojit veškeré síly ve vedení mládežníků ke Kristu. POTŘEBU-
JEME veškerou rodičovskou podporu, které se nám může dostat. Prakticky se 
nám osvědčily něco jako mládežnické/dorostenecké rodičáky (setkání vedení 
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mládeže s rodiči), kde jsme se mohli otevřeně sdílet o bojích a pomoci si 
v jejich řešení. 

4. Chceme přispívat k budování přátelských vztahů mezi mladými lidmi.

Církev je živý organismus, kde vzájemné vztahy utváří kristovská láska. Bez 
láskyplných vztahů není ani společenství církve.

Přátelské vztahy mezi mladými lidmi sice vznikají spontánně, nicméně od spo-
lečenství církve se očekává, že bude podporovat (a organizovat) různá pravi-
delná i nepravidelná setkání na místní úrovni i na úrovni celé církve. 

Přátelství, která vznikla v mládí, mnohdy vydrží celý život. Mnoho mladých 
lidí se může seznámit dokonce i se svými budoucími životními partnery právě 
při různých společných setkání, která organizuje církev.

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

S bodem 4 opět souhlasíme a myslíme si, že se nám jako AMM i daří podnikat 
konkrétní kroky (pouště, konference atd.). Pořád nás ale trápí tyto body: 
Neexistující akce pro mladé dospělé
V ECM mládeži je mnoho mládežníků ve věku 21-30, kteří jsou na všech meto-
distických akcích stavěni do role vedoucích a nemají akci, která by byla dělaná 
přímo pro ně, kde by mohli načerpat, budovat vztahy mezi sebou a kam by 
mohli zvát se nevěřící přátelé. 
Nefungující mládeže v některých městech
Naším přáním je, aby mládežníci ze sborů, kde není mládež aktivní, byli 
povzbuzování svými rodiči a vedoucími k účasti na mládežnických akcích 
AMM. 

5. Uvědomujeme si, že k zapojení mladých lidí v ECM je třeba upevňovat 
a rozvíjet naši metodistickou identitu.  

Každá generace musí nově hledat a utvářet svou metodistickou identitu, rozví-
jet svědeckou, naukovou, bohoslužebnou, diakonickou tradici ECM jako jedné 
části všeobecné církve Kristovy. 

John Wesley učil, metodisté věří, že:
• každý člověk je pozván ke spasení (tzv. předběžná milost),
• lidský hřích je natolik závažný, že je nutné, aby každý člověk činil pokání, 
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• ospravedlnění a spasení je z pouhé Boží milosti (nikdo si ho nemůže 
zasloužit),

• Bůh obnovuje naši padlou přirozenost (tzv. milost znovuzrození),
• Duch svatý svědčí našemu duchu, že jsme Boží děti. 
• Metodisté usilují o svatost a dokonalost v lásce.

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

Trend bezcírkevního křesťanství
Určitě chceme podpořit zapojování mladých křesťanů do církví a sborů. 
Vnímáme problém konzumního křesťanství mezi mládežníky zvlášť v období 
nástupu na vysokou školu. 
“Zatraktivnit” metodistické sbory ve studentských městech
Zároveň ale vnímáme, že v největších studentských městech (Brno a Praha) 
nejsou “dostatečně atraktivní” sbory, u kterých by mladí metodističtí studen-
ti vůbec zvažovali, že se do nich chtějí plně zapojit. K atraktivitě by určitě 
velmi přispěla aplikace podnětů z ostatních bodů jako například mládežnické 
bohoslužby. Určitě je i na místě, aby se samo vedení sborů zamýšlelo nad nově 
přistěhovalými studenty a aktivně je oslovovalo k návštěvě sboru. 

6. Chceme vést děti, dorost a mládež k tomu, aby žili ve svobodě a radosti 
Božích dětí, aby ve společnosti, jíž jsou součástí, žili odpovědně a sloužili 
druhým.

Církev je společenstvím lidí, kteří byli v Kristu osvobozeni z moci hříchu 
a smrti. Je důležité, aby církev v moci Ducha svatého uměla rozlišovat mezi 
dobrem a zlem a rozpoznávala „znamení doby“. 

I mladí lidé jsou Kristem voláni, aby stáli na straně chudých, utlačovaných 
a pronásledovaných, aby statečně čelili násilí, totalitě a sloužili společnosti na 
místní, celostátní i světové úrovni. 

Reflexe: Hlas mladých k cílům práce s mládeží:

Naprosto souhlasíme.

7. Budeme podporovat mladé lidi v jejich misijní službě.
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2.15 – Generální konference 2021, seznámení 
s vývojem v církvi

Informace podá bratr superintendent Petr Procházka.

2.16 – Příloha – CC-CSE - Jak dál? 

Studijní skupina Centrální konference střední a jižní Evropy (CC-CSE) 
– Dokument k diskusi pro církevní rady v jednotlivých zemích

PŘEDMLUVA

Mandát studijní skupiny CC-CSE

Výkonný výbor CC-CSE  /Exekutiva/ na své schůzi v březnu 2019 v Monospi-
tovu pověřil studijní skupinu:

• prostudovat a ohodnotit možnosti /scénáře/ , jak zůstat co nejvíce sjedno-
ceni a spojeni, ve světle přísně vynuceného „Tradičního plánu“, o kterém 
se asi bude jednat na Generální konferenci 2020; 

• podat zprávu výkonnému výboru CC-CSE v březnu 2029.

Schůze studijní skupiny CC-CSE ve Vídni 30. – 31. 8. 2019

Usilovné naslouchání jeden druhému a sdílení nás, členy studijní skupiny, při-
vedlo k pocitu a porozumění věcí, z nichž jsou zvláště důležité:

• současnou rozpravu si nikdo v CC-CSE nezvolil;

• každý pociťuje vnější tlak;

• jsme smutní, že se vzájemně zraňujeme, a prosíme jeden druhého o odpuš-
tění; chceme poctivě říct, v čem si připadáme nepochopeni;

• v různých věcech spolu nesouhlasíme, ale vážíme si jeden druhého jako 
bratrů a sester v Kristu, se kterými chceme jít dál;

• uznáváme, že žijeme v naprosto různém prostředí, a to utváří naše pocho-
pení a uskutečňování poslání ECM  v našich různých zemích;

• naše vztahy a spojení s CC-CSE jsou pro každého z nás důležité, 
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a důležitější než jiné vztahy za hranicemi naší země nebo výroční konfe-
rence.

Proto my, členové studijní skupiny, navrhujeme pro CC-CSE po roce 
2020/2021 následující postup. Posíláme tento dokument k rozpravě cír-
kevním radám v zemích CC-CSE a žádáme vás o sdělení, zda jste ochotni 
připojit se k tomuto postupu.

1. Vymezení legitimního postavení CC-CSE po Generální konferenci 2020

Současný Řád platný pro CC-CSE je adaptovaný Řád z roku 2005. Byl odhla-
sován a schválen Centrální konferencí. Odtud musíme vyjít, když chceme 
legitimní změny. Je to společný základ, na kterém stojíme se všech zemích 
a výročních konferencích patřících do CC-CSE. Jakékoli další kroky budou 
učiněny na základě minulých dohod a budou schváleny každou výroční konfe-
rencí. 

Rozhodnutí Generální konference 2020 mohou být zvážena, zavedena a potvr-
zena Centrální konferencí nebo adaptována nebo odložena kvůli zvláštním 
potřebám CC-CSE. Víme, že právo k adaptaci je ve světové ECM vykládáno 
různě, ale věříme, že bere ohled na různou právní situaci a potřebuje čas na 
vytvoření shody v rámci CC-CSE.

Chceme pokračovat na současném právním základě, což je Řád CC-CSE 
z roku 2005. Jakékoli změny musí vycházet ze společného rozhodnutí nás 
v CC-CSE.

Budoucí změny Řádu CC-CSE

Na Centrální konferenci v březnu 2021 chceme zavést takové změny Řádu 
CC-CSE, které nám umožní pokračovat společně v CC-CSE při plné úctě vůči 
různým stanoviskům a bez jakéhokoli nátlaku. 

Můžeme předvídat následující objasnění nebo změny:

• Zachováme jednotu ve všech podstatných záležitostech (dogmatické 
základy, články víry, ústava) a zachováme naše vztahy. To dovoluje růz-
ným výročním konferencím udržet rozhovory o lidské sexualitě na úrovni 
výroční konference nebo místních sborů, kam to tradičně patří.

• Rozhodneme, že o kvalifikaci k duchovenskému úřadu budeme rozhodovat 
na úrovni výroční konference, jak bylo tradicí ECM do roku 1972 a 1984 



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     69 

(tehdy byly do Řádu přidány první paragrafy o homosexualitě). Adaptuje-
me texty Řádu tak, aby to zaručily, a nebudeme nic měnit, dokud nenajde-
me řešení přijatelné pro všechny strany. To znamená, že použijeme práva 
k adaptaci, které jako centrální konference máme.

• Souhlasíme s tím, že budeme pokračovat společně jako centrální konferen-
ce ECM a nedovolíme, aby nás vnucené termíny donutily činit rozhodnutí, 
která neuzrála při našich setkáních a postupech.

2. Obnovená ochota zůstat spolu na společné cestě

Pokud vezmeme vážně obnovenou ochotu zůstat spolu, musí být Centrální 
konference posílena a chopit se iniciativy, aby byla více propojena. To bude 
vyžadovat strukturální změny a rozdělení odpovědnosti. Chceme pokračovat 
spolu jako jedna centrální konference s úctou a důstojností, bez vzájemného 
nátlaku. Nechceme narušit jednotu kvůli různým názorům. Při našem rozho-
dování na úrovni CC-CSE budeme záměrně používat pravidla pro utváření 
konsensu. 

Prohloubit jednání konferencí a sdílenou odpovědnost

Prohloubíme jednání konferencí, abychom porozuměli našemu svědectví 
v různém prostředí a vzájemné podpoře při poslání naší církve.

Prohloubíme sdílenou odpovědnost za společnou cestu. Abychom toho dosáhli, 
navrhujeme mimo jiné:

• Posílení role sekretáře centrální konference nebo místopředsedy výkonné-
ho výboru jako prostředníka a zprostředkovatele mezi výročními konferen-
cemi.

• Nová setkávání kabinetu mimo hranice jednotlivé výroční konference, 
výměny názorů mezi superintendenty a dalšími.

• Vytváření příležitostí pro sdílení víry a života mimo hranice jedné země 
pomocí .setkávání, rozhovorů, výměnných programů.

3. Pokud země (oblast nebo výroční konference) chce odejít

Země, ve kterých je oblast nebo výroční konference a která chce odejít 
z CC-CSE, to otevřeně oznámí. Odcházet bude ve krocích podle současného 
řádu CC-CSE.
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4. CÍL DISKUSE (v církevních radách)

Cílem diskuse bude zjistit, jestli církevní rady v jednotlivých výročních 
konferencích chtějí pokračovat a pracovat v CC-CSE. Proto jsou poslány 
tyto otázky: Jste ochotni zůstat v CC-CSE podle nástinu zde představe-
nému? Jste ochotni se zavázat (zapojit) k tomu, že zůstanete spolu jako 
CC-CSE ve vaší výroční konferenci?

Postup rozpravy:

Člen studijní skupiny pošle tento dokument církevní radě ve své zemi. Odpo-
věď studijní skupině se očekává do stanovené doby.

Pokud během rozpravy uvidíte něco dalšího nutného pro naši společnou budou-
cí cestu v CC-CSE, prosíme uveďte to ve své odpovědi.

Odpověď z každé země (výsledek rozpravy) bude poslána do kanceláře bisku-
pa nejpozději 31. 1. 2020. Kancelář biskupa předá odpovědi členům studijní 
skupiny CC-CSE, aby je měli pro setkání v únoru 2020.  Při té schůzi připraví 
studijní skupina svou zprávu pro výkonný výbor, který se setká v březnu 2020.

Poznámka:

Církevní rada může k rozpravě přizvat další vedoucí církve, ale měla by dbát 
na dobré zastoupení laiků a mužů/žen.

Církevní rada v jedné zemi může ke své rozpravě o tomto dokumentu pozvat 
jednoho nebo dva členy studijní skupiny, pokud je třeba objasnění; podpoří se 
tím vzájemné naslouchání a porozumění. Taková pozvání bude koordinovat 
biskupská kancelář.

Členové studijní skupiny pod vedením biskupa Patricka Streiffa: 

Roland Affolter (CH-FR-NA), Marc Berger (CH-FR-NA), Thomas Fux (AT), 
Claudia Haslebacher (CH-FR-NA), Zoltan Kovacs (HU), Andrzej Malicki 
(PL), Wilfried Nausner (RS-MK-AL), Petr Prochazka (CZ-SK), Stefan Schröc-
kenfuchs (AT), Daniel Sjanta (RS-MK), Daniel Topalski (BG-RO); jako sekre-
tář: Urs Schweizer, asistent.

Schváleno členy studijní skupiny 24. 9. 2019.
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Tento text je určen pro církevní rady či podobné orgány reprezentující výroční 
konference v zemích CC-CSE. Je to pracovní dokument a nemá být zveřejněn 
nebo rozeslán jiným entitám.

Žádáme příjemce o důvěrné nakládání, abychom mohli najít konsensus a způ-
sob, jak zacházet s rozdíly v duchu lásky, úcty a vzájemné oddanosti. Proto vás 
žádáme, abyste nešířili tento dokument těm skupinám v ECM, které se zvenčí 
snaží ovlivnit naše vnitřní rozhodování.

2.17 – Příloha – CC-CSE - Odpověď Rady České oblasti 

CC-CSE – Where to go?  

Odpověď Rady České oblasti Studijní skupině CC-CSE

Vážení bratři a sestry,

Rada České oblasti ECM se zabývala zaslaným dokumentem na svém zasedání 
dne 6.11.2019 a 14.1.2020. Jsme vděčni za návštěvu superintendenta Slawomir 
Rodaszynski, který nám odpověděl na některé naše otázky. 

O dokumentu jsme diskutovali i na schůzi kazatelů 13. 1. 2020. 

Vážíme si vaší práce a vaší snahy o nalezení možností, jak pokračovat společně 
jako centrální konference, ale vaše návrhy nezískaly podporu Rady oblasti, ani 
mezi kazateli. 

Vysvětlení: 

1. Skutečnost, že se na záležitostech týkajících se sexuality rozpadá církev, 
ukazuje, že se nejedná o záležitosti, které by mohly být přesunuty do kom-
petencí jednotlivých Výročních konferencí a sborů, a to při zachování jedné 
společné Centrální konference. 

2. Současná setkávání a jednání exekutivy, komisí, kabinetů, superintendentů 
považujeme za přínosná, ale dostatečná. Nevidíme potřebu posilovat struktury 
Centrální konference, například posílením role sekretáře nebo dalších osob. 
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Odpověď na otázky:

1. Nepodporujeme plány, které nám zaslala Studijní skupina. 

2. Nejsme připraveni se k ničemu zavazovat a předjímat vývoj v církvi po 
Generální konferenci 2020.

Schváleno jednomyslně všemi členy Rady České oblasti.

Petr Procházka
Praha, 14. 1. 2020 

2.18 – Zpráva Nominačního výboru – Volby do komisí a dal-
ších grémií Oblastní konference a volba členů Rady oblasti

Rada oblasti (RO), komise a výbory oblastní konference (OK) byly zvoleny 
do roku 2020, viz protokol loňských OK (str. 11, 13-15). Je tedy třeba zvolit 
novou RO a také nové komise. 

A.
Funkční období nově zvolených orgánů je čtyři roky. Toto delší období přispívá 
k návaznosti práce ECM. Není třeba se obávat příliš dlouhého závazku. Změny 
v komisích a výborech je možné řešit při OK každý rok znovu. 

B.
Počet členů RO má být minimálně 4, doposud se nám osvědčilo 6 členů; 3 
duchovní, 3 laici.

Mocí svého úřadu je superintendent předsedou RO a statutárním zástupcem 
ECM.

Duchovenští členové RO jsou voleni z řad kazatelů, kteří mají v oblasti služeb-
ní přidělení. Alespoň jeden ze dvou volených duchovenských členů má být 
ordinovaný starší; stane se místopředsedou RO a druhým statutárním zástup-
cem.

Je třeba zvolit oblastního vedoucího laiků. Ten je z titulu své funkce členem 
RO. Pak zvolíme další dva laické členy RO.



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     73 

Nominační výbor navrhuje 6 členů RO.

C.
Komise OK plní své poslání a pracují v nich většinou lidé, kteří se o tu část 
činnosti církve zajímají. 

OK může komise zrušit nebo ustavit nové podle potřeby. Schvaluje složení 
komisí.

Nominační výbor navrhuje zrušit Komisi pro sociální práci, protože její funkci 
převzala správní rada Diakonie.

D.
OK bude volit RO a komise podle nominační listiny.

Návrhy z pléna budou přijaty pouze tehdy, když bude zajištěno, že dotyčný 
s nominací souhlasí a dodá na místě krátký životopis. 

E.
Nominační listina

Oblastní vedoucí laiků
Petr Konopík

Rada oblasti
Duchovenští členové RO:

superintendent Petr Procházka
Petr Vaďura 
Pavel Kuchynka
Ctirad Hrubý
Milan Mrázek

Laičtí členové RO:
oblastní vedoucí laiků (Petr Konopík?)
Martina Chlupáčková
Miluše Šálková
Vít Pavelek
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Sekretariát OK
Jana Křížová (sekretářka)
Libuše Hajčiarová (asistentka)
Filip Jandovský (statistik)

Jana Křížová je farářkou v Praze 2. Kazatelkou odpovědnou za farnost Brno 
se stala před 16 lety, předtím pracovala v civilním zaměstnání. V církvi slouží 
také jako koordinátorka zahraničních vztahů.

Libuše Hajčiarová je členka sboru v Jihlavě a pracuje tam už šestým rokem 
jako administrativní pracovnice. Má čtyři dospělé děti.

Nominační výbor
Jana Křížová
Petr Konopík (oblastní vedoucí laiků)

Komise pro církev a společnost
Jana Daněčková 

Komise pro evangelizaci a domácí misii
Ctirad Hrubý
Filip Jandovský
Pavel Kuchynka
Milan Mrázek
Richard Novák
Petr Procházka
Lev Shults

Lev Shults je už tři roky kazatelem rusky mluvícího sboru Agapé v Praze, 
v současné době ve vztahu na zkoušku. Pochází z Ruska, ale má české předky 
a v Česku žije přes deset let. Je ženatý a má tři dospělé děti.

Komise pro práci s dětmi a dorostem
Pavel Wittner
Jitka Buchtová
Michaela Červeňáková
Pavel Hradský
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Olga Stoyová
Miluše Šálková

Pavel Wittner žije od svého narození v Plzni. Ve farnosti Lochotín pracuje jako 
pomocník kazatele. Má na starost administrativu, práci s dětmi v besídce, na 
sídlištních klubech, tábory, rodinné bohoslužby. Kromě toho koordinuje kurz 
S dětmi na cestě víry. S manželkou Jitkou mají tři syny.

Jitka Buchtová je učitelkou, momentálně na mateřské dovolené, kde si užívá 
péči o 4 malé děti. V Jihlavském sboru vede besídky, zpívá ve chvalách, vede 
setkávání maminek s předškolními dětmi a v létě s manželem organizují dětský 
tábor na Poušti. Má ráda květiny a tvoření všeho druhu. Věří, že děti mohou 
prožívat Boží lásku, radost a mají růst v poslušnosti a poznávání Božího slova.

Michaela Červeňáková, učitelka na základní škole pro žáky se zrakovým 
případně mentálním postižením, je jednou z týmu besídkářů ve sboru Praha 
2-Ječná. Podílí se na organizaci kurzu pro rodiče a prarodiče s dětmi na Poušti. 
Má ráda děti a legraci. Oblíbený verš: „Víra je tedy ze zvěstování a zvěstování 
z pověření Kristova” (Ř 10,17).

Pavel Hradský je sedmnáctým rokem jedním z kazatelů ECM. Nyní slouží ve 
farnosti Plzeň 3-Husova. Zdobí ho moudrost šedin i slova. Rodinu, i tu širší 
a také tu sborovou, vnímá jako něco velmi důležitého. Radost má ze šesti 
vnoučat. Jeho jmého si můžeme spojit také s vedením Pouště pro seniory.

Olga Stoyová žije se svým mužem v Březí. Vychovali spolu 4 děti a nyní se 
těší z jedenácti vnoučat. Sice babička, ale stále aktivní ve službě nejen dětem. 
Pracuje jako pomocník kazatele ve farnosti Mikulov. Ráda chodí na houby, 
jezdí na kole, čte a šije (nebo spíše zašívá). Její moto ke službě je: “Moje malé 
světélko, chci aby svítilo.”

Miluše Šálková žije se svým manželem a dvěma dospívajícími dětmi v Protiví-
ně. Zde již jedenáctým rokem pracuje v SKP Pastelka, kde se podílí na organi-
zaci a vedení nejrůznějších volnočasových aktivit pro děti i dospělé, 
od kurzů angličtiny až po pořádání letního softbalového tábora. Ráda cestuje 
a ke zvěstování Božích principů dokáže použít i svou zálibu ve vaření a pečení. 

Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Petr Vaďura
Richard Novák
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Filip Jandovský
Milan Mrázek
Zdeněk Neužil

Komise pro řád církve
Petr Procházka
Josef Červeňák
Jana Křížová
Petr Vaďura

Komise pro liturgii
Jana Křížová
Filip Gärtner
Ctirad Hrubý
Pavel Kuchynka
Petr Procházka

Krátkou informaci o nominovaných kazatelích lze najít v Denním čtení 2020.

V Praze, 21. 5. 2020,
Jana Křížová, předsedkyně
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3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:

Nedělních bohoslužeb, které probíhaly pravidelně každý týden (jednou měsíč-
ně byly spojeny s vysluhováním Večeře Páně), se účastnili nejen členové 
brněnské farnosti ECM, ale také hosté a přátelé sboru. Podle potřeby se na 
organizaci a vedení bohoslužeb podíleli také laičtí členové sboru.

Po celý rok 2019, s výjimkou letních prázdnin, se konala skupinka pro dospělé. 
Tato skupinka byla zaměřena zejména na společné studium biblických textů. 
V první polovině roku 2019 probíhala rovněž biblická skupinka pro mládež.

Staršovstvo se během roku scházelo sporadicky. Většina otázek spojených 
s organizací sboru byla řešena operativně při krátkých setkáních po bohoslužbě 
nebo prostřednictvím mailové korespondence.

Aktivity vně sboru:

Již podvanácté se letos v Brně konala tradiční Prázdninová biblická škola 
(VBS) připravená našimi přáteli z USA. Program pro děti probíhal dopoledne, 
odpoledne jsme tak mohli uskutečnit také několik společných výletů (Morav-
ský kras, Brněnská přehrada).

V květnu jsme se spolu s našimi sourozenci v Kristu z římskokatolické farnosti 
Brno-Bystrc opět zapojili do Noci kostelů. Přestože se na počátku roku zdálo, 
že se naši účast nepodaří, kvůli vytíženosti předloňských organizátorů, zajistit, 
vůle po zopakování akce nakonec přece jen zvítězila a středisko Archa, kde 
se scházíme k nedělním bohoslužbám, bylo opět otevřeno veřejnosti. Nejdů-
ležitějším bodem programu byly diskuse s hosty nad kávou, k plánovaným 
programům pak patřilo promítání dvou krátkých prezentací, jednak o historii 
střediska Archa (tuto prezentaci připravili katoličtí přátelé, protože středisko 
Archa je v majetku Římskokatolické církve) a jednak o historii metodismu 
v České republice. Celé setkání příjemně doplnila hudební produkce, do níž se 
spontánně a s chutí zapojila přítomná mládež.

V říjnu jsme uskutečnili večerní grilování u Archy, na které jsme pozvali naše 
přátele. Měli jsme tak možnost k opětovnému setkání kupříkladu s rodiči dětí 
z červencové Prázdninové biblické školy.

V průběhu roku jsme připravili dvě přednášky pro veřejnost. V březnu 2019 
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proběhla přednáška na téma „Co víme o stáří hor, oceánů – a planety Země 
vůbec“, v říjnu 2019 pak byla uskutečněna přednáška na téma „Měsícotřesení“.

V průběhu roku 2019 uskutečnili někteří členové sboru jednou až dvakrát do 
měsíce návštěvy v domově důchodců v Bystrci.

Podle svých možností se členové církve individuálně zapojují do ekumenic-
kých aktivit v Brně i mimo Brno. Mezi tyto aktivity patřily pravidelné mod-
litby za církev, setkání hnutí Modlitby matek a účast na činnostech projektu 
Cesta do Emaus.

Plány a cíle sboru:

Rádi bychom letos pokračovali v těch aktivitách, které se v minulých letech 
osvědčily (Prázdninová biblická škola, účast na Noci kostelů, přednášky pro 
veřejnost apod.), bohužel se již nyní ukazuje, že budeme muset některé tyto 
plány přehodnotit s ohledem na probíhající epidemii koronaviru. Současně 
i nadále hledáme také nové možnosti, jak bychom mohli s našimi omezenými 
silami (s ohledem na malý počet členů a na jejich pracovní a rodinné vytížení) 
být přínosem pro své okolí. 

Náš sbor je nucen již nyní intenzivněji uvažovat o finanční stránce své exis-
tence v rámci České oblasti metodistické církve. Přestože na základě dohody 
s ústředím církve hradíme pouze polovinu nákladů na plat kazatele, je i tato 
částka nad dlouhodobé možnosti našeho sboru. V tuto chvíli jsme schopni chy-
bějící prostředky doplňovat z rezerv z minulých let, očekáváme ale, že během 
přibližně dvou let budou tyto rezervy již vyčerpány.

Josef Havíř

3.2 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Sbor Jihlava:

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné:
• nedělní bohoslužby – 1x týdně
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• modlitební setkání – 1x týdně
• setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
• setkání mládeže – 1x týdně
• setkání RR – 1x týdně
• nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
• setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
• večer chval – 1x 4měsíce
• setkání bratrů-mužů – 1x14 dní
• setkání staršovstva – 1 x 14 dní

nepravidelné (jednorázové):
• sborová dovolená
• duchovní obnova žen
• duchovní obnova mužů
• silvestrovské setkání  
• alianční modlitební setkání 
• přednáška v kostelíku Sv.Ducha 
• 2x společný večer chval s AC a SŽ
• setkávání vedoucích besídek
• manželský večer

2. Aktivity vně sboru určené všem:

• setkání účastníků Fusion – 1x týdně
• slovo v Alzheimer centru
• slovo v domově pro seniory
• krátké kázání v SKP pro muže
• letní tábor účastníků Fusion
• dětský letní tábor na Poušti
• kurzy angličtiny pro děti a pro dospělé na faře -1 x týdně
• příměstský velikonoční tábor
• odpolední vánoční a velikonoční bohoslužba v kostelíku Sv.Ducha
• dětský klub Klubík – 1x týdně
• (setkání dětí – Royal Rangers – 1x týdně)
• burza dětského ošacení na faře – 2x ročně
• vycházky KPP (Klubu přátel pohybu – nejen pro aktivní seniory - nejsou 

všichni členové společenství) – nepravidelně
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3. Plány a cíle sboru

1) vytrvat v běhu, jak je nám uloženo (být věrný tam, kde jsem - jako křesťan, 
služebník, manžel, rodič, sourozenec, …)

2) návrat k poctivému křesťanství - následování a učednictví

• pravidelné čtení Bible a ztišení před Bohem
• vyznávání hříchů

3) vyhlížet nové věci od Boha, který jedná

Pro další období do příští OK se budou výše uvedené aktivity konat ve stejném 
rozsahu pokud to aktuální situace dovolí. Služba kanadského lektora Jodyho 
Rectora ze sboru AC na hodinách angličtiny a na setkáních Fusionu je  velkým 
přínosem a obohacením pro náš sbor. Projekt „Nový kostel pro Jihlavu“ stále 
trvá a průběžně vybíráme finanční prostředky. Zatím nemáme konkrétní místo 
a projekt. Modlíme se za prázdné prostory bývalého kasína na největším jih-
lavském sídlišti. Přijali jsme za své, že trvá  čas, abychom se víc otvírali lidem 
vně sboru. Je povzbudivé, že manželé, kteří před několika lety opustili naše 
společenství, se vrátili zpět. 

Sbor Znojmo

Pravidelnou týdenní aktivitou jsou nedělní bohoslužby v 16h. Účastní se jich 
průměrně 7 lidí. Malá modlitebna je součástí bytu v Chelčického ulici. Náhod-
ný kolemjdoucí ani netuší, že se zde scházejí křesťané. Do Znojma dojíždí tři-
krát za měsíc kazatelka Jana Daněčková z Brna a jednou za měsíc náš kazatel 
Milan Mrázek nebo někdo jiný z Jihlavy. Duchovní situace je v tomto malém 
sboru po mnoho let stále stejná. Společenství neroste a má spíše „udržovací“ 
charakter. Mládež jezdí na setkání mládeže do mikulovského sboru. Ve Znojmě 
chybí sourozenec, který by měl na srdci rozvoj tohoto společenství. Rozvoj 
znojemského společenství  organizovat na dálku z Jihlavy je komplikovaná 
záležitost  a ani na to nemáme kapacitu. 

Josef Thál
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3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

Kromě pravidelných nedělních bohoslužeb jsou pevnou a tradiční součástí 
sborových aktivit ve všedních dnech týdne pravidelná setkávání domácích 
skupinek. 

Zhruba jednou za měsíc až dva měsíce se koná setkání skupinky v litoměřic-
kém domově důchodců, kde v současnosti přebývá jedna sestra z našeho sboru. 
Setkáním je přítomen kazatel a je při nich vysluhována Večeře Páně.

Rovněž mládež se pravidelně setkává a je otevřená ekumenické spolupráci 
v rámci města. 

Mládežnická kapela ve své službě a hudební dovednosti roste a významně obo-
hacuje zejména nedělní bohoslužby. Služba obdarovaných a zdatných hudební-
ků je pro nás požehnáním a potěšením.

Jednou ze dvou nejdůležitějších událostí roku 2019 byl příchod nového kazate-
le Filipa Jandovského na začátku září. Celá rodina Jandovských se začlenila do 
našich řad velice dobře a přirozeně a společné sdílení našich obdarování začíná 
nést dobré ovoce.

Druhou velkou událostí bylo schválení registrace křesťanské základní školy (na 
třetí pokus) Ministerstvem školství. Ihned jsme se pustili do potřebných staveb-
ních úpravy vnitřních prostor sborového domu pro tento účel. V roce 2020 by 
se pak měla uskutečnit oprava jižní fasády sborového domu a přístupové cesty 
včetně schodů do budovy, aby bylo všechno připraveno pro zahájení výuky 
v září 2020.

Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Kristu. Propuštěni na svobodu – z vazby 
i z výkonu trestu – už byli čtyři, z nichž jeden muž a jedna žena se účastní 
života našeho sboru.

Dosavadní kazatel farnosti Zdeněk Brož se od září 2019 může věnovat naplno 
práci jako kaplan v litoměřické vazební věznici. Vnímáme jeho obdarování 
a Boží povolání na toto místo a je na nás, aby při této službě nezůstával bez 
podpory.
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Mateřská škola Klubíčko i v roce 2019 fungovala s dostatečným počtem 
zapsaných dětí. Vidíme jako důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které 
patří Kristu. Rodiče některých dětí nejsou křesťany, a proto je důraz kladen na 
budování a prohlubování vztahů s nimi.

Také Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží stále navštěvují maminky 
s dětmi. Hledáme další nasměrování pro rozvoj této služby.

Tyto aktivity zajišťují, že prostory našeho sborového domu jsou využity různý-
mi způsoby a pro účely různých služeb prakticky od pondělí do neděle.

V roce 2019 jsme po delší odmlce uskutečnili nový cyklus Kurzů Alfa. 
Celý kurz absolvovalo 5 lidí. 

V roce 2019 jsme se už popáté zapojili do akce Noc kostelů. Náš sborový dům 
při této příležitosti pokaždé navštíví desítky lidí, z nichž někteří se zajímají 
o ECM a její historii nebo nám kladou otázky ohledně křesťanství a poznání 
Boha.

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov a sbor Valtice

V našich sborech jsme měli v uplynulém roce pravidelné nedělní bohoslužby 
v Mikulově i Valticích. Osmkrát byla společná bohoslužba v Mikulově a jed-
nou ve Valticích, většinou s obědem a společným posezením.

• Děti měly pravidelně besídku ve Valticích i v Mikulově. Na obou místech 
jsou dvě třídy (mladší a starší děti).

• Pro oba sbory společný dorost měl setkání každý týden, kromě školních 
prázdnin.

• Mládež se scházela nejdříve jednou za dva týdny, od září každý týden.
• Ve sborech se schází týdně malá modlitební skupinka, jednou měsíčně 

společná ve Valticích.
• V obou sborech máme domácí skupinky. V Mikulově dvě, jednu v Březí 

u Mikulova, ve Valticích a v Lednici. Nepravidelně se schází skupinka 
maminek a malých dětí.

• Večeře Páně byla vysluhována v obou sborech dvakrát měsíčně a na domá-
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cích bohoslužbách jednou měsíčně.
• Staršovstvo zasedalo pětkrát, ale spoustu aktuálních záležitostí řešíme 

průběžně elektronicky a domluvou během jiných setkání.
• Muži mají svá setkání jednou za čtrnáct dnů, ženy se účastní občasných 

Večerů chval a Dámského čajového dýchánku, také programu Duchovní 
obnova žen, pořádaného jako víkendové setkání ženami z jihlavské ECM.
Tentokrát proběhlo v listopadu s účastí 11ti našich žen.

• Nový rok jsme začali návštěvou a společnou bohoslužbou s hosty Radia 7. 
Hosté také  natočili svědectví několika našich členů.

• V březnu začal první lekcí program sborové školy - History Makers, pro 
podporu služebníků farnosti. Tento cyklus pěti lekcí končil v září. Byla to 
povzbuzující setkání pro ty, kteří slouží, nebo chtějí sloužit.Proběhla člen-
ská a křestní přípravka dvou osob.

• V dubnu jsme ve Valticích a v Mikulově měli „sekáč“, „Oblečení za pár 
kaček“. Neprodaný zbytek byl pro azylový dům v Břeclavi. 

• V dubnu po společných Velikonocích (Zelený čtvrtek a Hod Boží veliko-
noční) byl i tradiční velikonoční výlet a následující grilování na dvoře fary 
v Mikulově. Hostil Ctirad Hrubý. V květnu jsme už tradičně otevřeli dveře 
sborů při Noci kostelů. Provázela chválící skupinka, nejen pro děti byla 
připravena tvořivá dílna.

• V srpnu proběhl přímý přenos společné bohoslužby z Mikulova. Vysíláno 
Českým rozhlasem 3, Vltava.

• V září sbor hostil skupinu Continental kids s muzikálem „O potope sveta 
a holubici Anne“. 

• Tradiční už je Adventní koncert v předvečer první Adventní neděle. Letos 
se Slávkem Klecandrem a Romanem Dostálem. Následující byla dobročin-
ná burza našich domácích výrobků s výtěžkem pro Církevní školu 
v Litoměřicích.

• Farnost také dále finančně podporuje dva misijní projekty.
• O vánočním shromáždění byla předvedena skvělá hra dorostu, mládeže 

a dětí Čtvrtý z mudrců.

Plány do budoucna:

• Dále pokračovat ve finanční podpoře misií, začátkem roku návštěva týmu 
Gedeoni s prezentací jejich práce.



84     OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2

• Červnová akce Operace Ondřej s americkým týmem.
• V rámci Díkůvzdání i oslava 70ti letého výročí od založení farnosti Miku-

lov.
• Podzimní Konference mládeže ECM .

Miroslava Kameníková

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský 
Týn

Sbor Lochotín

Ve sboru na Lochotíně se scházíme pravidelně každou neděli k dopoledním 
bohoslužbám, kde zároveň probíhají dětské besídky rozdělené do několika 
věkových kategorií. První neděli v měsíci při bohoslužbách je vysluhována 
Večeře Páně. Po nedělní bohoslužbě je účastníkům nabídnuta možnost přímluv-
né modlitby staršovstva za osobní záležitosti. Účastníci se mohou také setkat 
a sdílet v čajovně s nabídkou malého občerstvení. Ve sboru se při středečních 
biblických hodinách studuje biblický text, nad kterým se také sdílíme. Je zde 
také každý týden vysluhována Večeře Páně. Dalšími setkáními zaměřenými 
dovnitř společenství jsou: křestní přípravka pro děti i dospělé, kafé 55+, Teena-
ge club, mládež, Biblická Za_stavení, čtení bible v angličtině, jednou za měsíc 
modlitební/sdílecí staršovstvo, staršovstvo a vedoucí domácích skupinek. Podle 
potřeby se setkávají také farní výbory. Na schůzích staršovstva řešíme jednak 
pravidelné provozní záležitosti a jednak události, které jsou svojí povahou 
mimořádné, jednorázové; včetně přípravy bohoslužeb a plánování akcí, vyhod-
nocování proběhlých akcí a sdílení nad situací farnosti. Informace o jednání 
podáváme pravidelně prostřednictvím informačního bulletinu Polnice, který 
mimo jiné obsahuje aktuální informace k dění ve sboru a příležitostně i inspi-
rativní články. V průběhu roku také proběhne několik rodinných bohoslužeb, 
do kterých jsou aktivně zapojené děti, včetně dětské chválící skupinky. Chvály 
při nedělních bohoslužbách a jiných setkáních zajišťují hudebně obdarovaní 
jednotlivci, menší chválící skupinky (mužů i žen) a mládežnická skupinka 
Honoré. Pravidelně se setkává 8 skupinek (v domácnostech nebo ve sborových 
prostorech). Do sborových služeb je zapojená velká část členů sboru. Někteří 
však nesou břemeno více služeb najednou.
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Misijní působení sboru zahrnuje činnost mateřského centra Slovíčko během 
úterního a čtvrtečního dopoledne a akce, které v průběhu roku centrum pořá-
dá pro rodiny; školičky rodinného typu pro předškolní děti se vzdělávacím 
programem v průběhu pracovních dní týdne; akce Teenage klubu, mládeže, 
týmu mobilní misie; nedělní večerní biblická Za_stavení (1x 14 dní); také kurz 
základů křesťanství „Pozvání k naději“ v 10 lekcích s diskusí; sborový pobyt 
na Poušti, který je otevřený našim přátelům a blízkým; prázdninový pobyt 
rodin a dětí přátel sboru v Krkonoších; zapojení do přípravy Kings campu, 
táborového pobytu Kvítku; setkání a aktivity seniorek Kafe 55+. Misijním 
působením jsou i každoroční nízkoprahová a kontaktní setkání během Evrop-
ského dne sousedů, Noci kostelů, adventních a velikonočních setkání a boho-
služeb. Mrzí nás, že se nepodařilo uspořádat Festival víry, který měl sblížit 
naše sbory a posílit přátelské vztahy mezi farnostmi.

Součástí plánování budoucnosti je i podpora aktivního zapojení mládeže do 
života sboru (nabídka bohoslužeb v režii mládeže). Ve sboru nemáme všech-
ny služby a výbory zajištěné tak, jak je třeba. Chceme se pokusit pojmenovat 
hlavní příčiny tohoto stavu a pokusit se najít řešení, které by přineslo změnu. 
Chceme soustavněji zdůrazňovat skutečnost, že na každém členu sboru záleží 
a služba každého z nás je zásadní pro naplňování našeho křesťanského poslá-
ní. Chceme se snažit podporovat rozmanitost zbožnosti v našem sboru a dát 
tak prostor pro vzájemné obohacování ve víře. Chceme vyhledávat a využívat 
příležitosti k posílení naší vzájemnosti. Rádi bychom posílili projevy vděčnosti 
sborovým služebníkům a dárcům. Chceme hledat možnosti, jak zvětšit účast 
členů na spolurozhodování o dění ve sboru.

Pavel Kuchynka a Robert Jícha

Sbor Horšovský Týn

V horšovskotýnském sboru probíhají pravidelné nedělní dopolední bohosluž-
by, kterých se pravidelně účastní 9 místních členů a přátel sboru. Slovem při 
bohoslužbách slouží kromě faráře také lokalizovaný kazatel Radim Škaloud, 
laický kazatel Vít Pavelek a Tomáš Doksanský. Tito obětaví služebníci větši-
nou dojíždí do Horšovského Týna i s členy svých rodin, což je pro místní členy 
a přátele sboru povzbuzující a velmi posilující. Vedení bohoslužeb zajišťuje 
Josef Taubenhansl st. Služba chval při bohoslužbách je zajištěna z řad místních 
služebníků a těch, kteří věrně dojíždějí z Plzně. Po bohoslužbách se koná lehký 
společný oběd, který pro nás připravuje Růžena Taubenhanslová ve spolupráci 
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s dalšími pomocníky a přispěvateli. Druhou neděli v měsíci je farářem vyslu-
hována Večeře Páně. Ve středu večer se konají biblické hodiny s farářovým 
výkladem biblických textů a následným sdílením a modlitbami. I při těchto 
večerech v poslední době zaznívají zpívané chvály.

V září opět proběhl společný víkend obou sborů farnosti v Horšovském Týně. 
Tématem celého tohoto setkání (úvodního pátečního modlitebního večera, 
dopoledního sobotního semináře i nedělní bohoslužby na tomto pobytu byla 
služba křesťana v běžném životě). Pobyt měl trochu menší účast než ten před-
loňský.

Díky působení Rodinného centra Myška Lola v Horšovském Týně – které zde 
jako vlastní iniciativu provozují členové našeho sboru – přichází nyní do kon-
taktu s křesťany velké množství rodin. Působení centra se postupně dostává do 
povědomí horšovskotýnské veřejnosti. Slýcháme velmi pozitivní ohlasy.

I do budoucna chceme rozpoznávat přirozené příležitosti ke sdílení naděje 
evangelia mezi účastnicemi setkání Rodinného centra Myška Lola. Chceme 
pokračovat v osobním sdílení naděje evangelia mezi známými a přáteli žijícími 
v Horšovském Týně a okolí. Chceme být připravení k další možné spolupráci 
s městem. Plánujeme také rozhovor o vztahu našich sborů uvnitř farnosti 
a o možnostech naší spolupráce.

Pavel Kuchynka

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Maranatha

Život sboru: (do září 2019)

• Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha ) se konaly pravidelné bohoslužby, 
dětské besídky a shromáždění, biblické hodiny, domácí skupinky a sku-
pinky mládeže. Pravidelně byla vysluhována Večeře Páně a scházelo se 
staršovstvo.

• Téměř nezávisle také již dlouhodobě fungují při farnosti tři střediska 
křesťanské pomoci: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha.

• Sbor také poskytuje pronájem prostor a podporu taneční skupině Paprsek. 
a dále rozvíjíme spolupráci s Rusko-jazyčným sborem Agapé-Plzeň, 
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• Starší sboru se scházeli pravidelně 1x měsíčně k organizačním záležitos-
tem a 1x měsíčně k modlitbám za sbor, farnost, město a okolí a vůbec vše 
a všechny, kteří o modlitby požádali.

• Během prázdnin došlo k předání farnosti mezi stávajícím farářem 
F. Jandovským a nastupujícím farářem P. Hradským.  V přechodného 
období, tedy do září, se díky oběma farářům, pomocnici kazatele i staršov-
stvu podařilo udržet sborový chod i služby bez větších obtíží. 

• Nový farář se naplno ujal své funkce v našem sboru 1. 9. 2020. 

Život sboru : (od září 2019)

• Chod farnosti se příliš nezměnil. Mimo činnosti zmíněné výše se nadá-
le schází domácí skupinky, v týdnu se koná biblická hodina a čtvrteční 
bohoslužba s vysluhováním VP a společný oběd. V neděli pak společná 
bohoslužba a souběžné setkání dětí a dorostu. Několikrát do roka pak 
další bohoslužby (Vánoce, Velikonoce, Popelec). Dvakrát do týdne je také 
modlitební setkání. 

• Jednou měsíčně se konají filmové večery s P. Vaďurou. Farář se také účast-
ní setkání plzeňské ekumeny. Proběhla např. společná bohoslužba 
17. listopadu, či ekumenicky pojatá „Půlnoční“ v našem sboru a série 
lednových společných modlitebních setkání. Příležitostně pronajímáme 
sborové prostory pro koncerty. Už tradičně proběhlo „21 dnů vděčnosti“.

• V lednu 2020 jsme prožili společnou bohoslužbu s žáky prorocké školy 
pod vedením Pavla Bosmana.  

• Služba staršovstva pokračuje beze změny. Ve farnosti jsou zřízeny také 
výbory, které mají společně za úkol podporovat a zajišťovat chod sboru. 
Všechny tyto výbory se scházely dle potřeby, popř. komunikovaly skrze 
dostupná média. Pravidelně se scházela skupina vedoucích nedělní školy. 

• Během roku byly realizovány různé opravy budovy, jako např. oprava 
střechy, vymalování některých prostor. Na podnět staršovstva začal Hos-
podářský výbor připravovat podklady pro vybudování výtahu z přízemí 
do prvního patra, kde se nachází velký sál. To se jeví důležité zejména 
pro seniory, kterým se velmi obtížně daří zdolávat několik desítek schodů 
vedoucích k tomuto sálu.
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Život sboru : (od březen 2020)

• Samostatnou kapitolou je život sboru ve stínu opatření proti koronaviru 
COVID-19. Jako na většinu ostatních sborů i na nás dolehl zákaz shromaž-
ďování po vyhlášení nouzového stavu  v polovině března. Protože jsme 
nemohli konat bohoslužby s fyzickou přítomností lidí, rozhodli jsme se 
pro vysílání bohoslužby on-line.  Jak se nám to dařilo můžete posoudit po 
zadání odkazu do vyhledávače:https://www.youtube.com/channel/UCxVw
HJyXC9q906WqeV92cBQ?view_as=subscriber   

• Mimo to Farář, Starší i další služebníci komunikovali dostupnými pro-
středky s ostatními členy sboru a povzbuzovat je, aby v trpělivosti vytrvali 
doma, a modlili se za ostatní.

• Ostatní činnosti byly také omezeny tím, že nebylo možné se setkávat, pře-
sto např. práce výborů a staršovstva neustala, ale pokračovala přes e-mail, 
telefony a jiné komunikační prostředky.  

Věřím, že nás Pán provádí i tímto údobím, kdy je třeba vynaložit větší úsilí 
a vynalézavost pro společné sdílení naší víry. A právě proto z toho můžeme být 
více posíleni a požehnáni.

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

Oblasti služby

Ve sboru v Ječné se konaly pravidelné bohoslužby, biblické hodiny, domácí 
skupinky, dětské besídky a jednou za 14 dní schůzky seniorů. Pravidelně byla 
vysluhována Večeře Páně a scházelo se staršovstvo. V Sedlčanech se bohosluž-
by konají od prázdnin nepravidelně po domluvě s místními farníky. Mládež se 
setkává od února 2018.

Události

• V rámci ekumenické spolupráce proběhla v Ječné bohoslužba v Aliančním 
týdnu modliteb.

• V Ječné se konaly dvě dětské bohoslužby (na květnou neděli a na Vánoce), 
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několikrát jsme se sešli na „prodloužené kafe“ k různým příležitostem.

• Farnost se rozhodla nabídnout Kurz manželských večerů pod vedením 
manželů Procházkových. Povedlo se naplnit kapacitu podle plánů.

• Opět jsme se zúčastnili Noci kostelů.

• V září nás navštívili senioři z USA.

• V budově Ječná 19 byl instalován galerijní systém a na zkoušku spuštěna 
GaleriECM. Proběhly zatím dvě výstavy a podmínky spolupráce Ústředí 
a sboru se stále ladí.

• V prosinci proběhla tradiční Mikulášská besídka s dosahem i mimo členy 
našeho sboru.

• Kromě výše zmíněných akcí pořádal sbor v Ječné koncerty (koncert 
projektu „Pamatuj!“, koncert na podporu UNICEF) a další setkání (např. 
tradiční silvestrovské).

• Staršovstvo a Rada Oblasti vyhodnocují nové podmínky užívání budovy 
v Ječné 19.

Očekávání

Starší sboru a vedení ECM stále hledají dlouhodobý plán pro budovu a spole-
čenství v Sedlčanech. Misijní aktivity v současné společnosti nejsou lehké 
a snažíme se přijít s novými způsoby, jak ukázat lidem cestu do kostela. Chce-
me být otevřeni všem příchozím a sloužit jim evangeliem a společenstvím. 

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Evangelické církve metodistické 
v Praze 2 – Agapé

Sbor Agapé je první rusky mluvící sbor v naší centrální konferenci. Scházíme 
se pravidelně každou neděli odpoledne od 16 h v Ječné 19. V pátek máme bib-
lickou hodinu od 19 h a ve středu domácí skupinku – večeři Agapé.

V květnu jsme se již po třetí zúčastnili fotbalového turnaje v Horních Počerni-
cích a získali jsme první místo. Na konci srpna jsme uspořádali turnaj Agapé 



90     OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2

open – stolní tenis, ve kterém jsme se taktéž umístili na prvním místě. V září 
k nám přijela z Ameriky rodina misionářů Motovilových, se kterou máme 
hodiny anglického jazyka každý pátek od 18 h. a pondělí od 18 h. 

V neděli provádíme besídku pro děti taktéž s výukou anglického jazyka. Také 
se u nás 29. září uskutečnil umělecký večer na téma „Můj Dostojevskij“ s účas-
tí houslisty Aleksandra Shonerta, který je v našem týmu a účastní se s námi 
evangelizací.

Stále si udržujeme velmi dobrý vztah s ruským střediskem vědy a kultury 
v Praze. 17. listopadu jsme slavili díkůvzdání což bylo zároveň i evangelizací. 
O Vánocích jsme uspořádali setkání, kterého se zúčastnilo mnoho rusky mluví-
cích nevěřících.

Chceme moc poděkovat našemu bratrovi Petru Procházkovi a všem bratrům 
a sestrám ECM, kteří nás podporují v naší službě Pánu Bohu.

Eduard Holtman

3.9 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Sbor v Horních Počernicích je místem, kde lidé mohou najít duchovní domov. 
Každý je vítán. A zároveň je náš sbor i místem, kde se poslední roky připravují 
na svou službu noví duchovní. Do 31. 1. 2019 jsme měli na praxi vikáře Libora 
Duchka, od března 2019 k nám na vikariát nastoupila Mária Kunstová 
(s manželem a dvěma malými dětmi), Kunstovi se v červenci přesunou do 
ECM Třeboň a na jejich místo nastoupí na praxi další vikář.

Vedení sboru a staršovstva má na starosti náš superintendent Petr Procházka, 
působí zde také Venuše Černá jako laická kazatelka, službu slova vykonává 
i Ivana Procházková.

Vydáváme pro potřeby sboru 1x měsíčně sborový informačník, pravidelně 
aktualizujeme sborový web, přispíváme 1x měsíčně do místního 
„Hornopočernického zpravodaje“, obohacujeme také články svých členů me-
todistický čtvrtletník „Slovo a život“ i celorepublikový ekumenický měsíčník 
„Život víry”.

Scházíme se pravidelně k nedělním bohoslužbám v průměrném počtu 
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28 účastníků, během karantény jsme obnovili příspěvky na náš YouTube kanál 
(záznam zvuku). Při bohoslužbě probíhají také dětské besídky průměrně pro 
9 dětí ve dvou odděleních. Pro starší děti jsme zrekonstruovali klubovnu 
v podkroví fary. Z kreativní chválicí skupinky zůstali tři členové, letité harmo-
nium dosloužilo a bylo nahrazeno multifunkčními klávesami, při zpěvech 
z Kancionálu doprovází Marie Kozáková.

Jednou za měsíc (kromě období karantény) pořádáme po bohoslužbě společné 
sborové obědy. Ve sboru funguje jedna domácí skupinka, v níž je zapojeno 
7 členů sboru, Do konce června 2019 fungovala také dámská a pánská 
skupinka, po létě se však už tyto skupinky nesešly. V rámci dámské skupinky 
se v dubnu uskutečnila víkendovka v Protivíně pro 12 sester. Dva členové 
sboru jsou zapojeni do mládeže. Jeden člen sboru slouží jako vedoucí 35. 
přední hlídky Royal Rangers v Ječné a tři členové sboru se také účastní služby 
mládeži v Ječné.

Využili jsme velkou výzvu a poprvé v rámci sboru pořádali kurz Manželské 
večery, které začaly 5. 3. 2019 a na něž chodilo 7 párů, k tomu jsme využili 
prostory Sloupové síně v zámku. Areál podzámčí jsme oživili také ekume-
nickou modlitbou na svatodušní neděli, v ní chceme i letos pokračovat.

Před letními prázdninami 2019 jsme realizovali program návštěvy z partner-
ského sboru ve Virginii. Plánovali jsme příměstský tábor pro děti z Horních 
Počernic, ten se však pro malý zájem neuskutečnil – letos se pokusíme ho 
uspořádat znovu.

Na podzim se u nás konalo Díkuvzdání a sborový den v Sloupové síni zámku, 
na tuto akci chceme navázat pořádáním dalších sborových dní s přizváním 
veřejnosti z Horních Počernic, spojené s výstavou, přednáškou či koncertem. 
Podařila se nám uspořádat speciální bohoslužba „Vánoční slavnost“ 
s programem mládeže a besídky. Proběhl u nás jeden večer z „Aliančního 
týdne modliteb 2020“. Fotbalová sobota „Počernická kopačka“ byla kvůli 
karanténě přesunuta na červen a věříme, že se uskuteční. Letos vznikla iniciati-
va uspořádat týdenní kurz pro pražské sbory ECM na Poušti, což mnozí z členů 
našeho sboru rádi využijí.

Podařila se nám rekonstrukce modlitebny, ještě zbývá dořešit výzdobu. 
Staršovstvo má dlouhodobě na srdci novou koncepci areálu zámku, jejíž 
součástí by mohl být i nový kostel (v rámci církevního centra), na jehož bu-
dování se chce sbor podílet. Snažíme se také rozvíjet spolupráci s Azylovým 
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domem SKP HoPo, za sbor máme ve Správní radě SKP jednu členku.

V osvědčených akcích chceme nadále pokračovat, starat se o členy sboru 
a misijně působit na své okolí.

Martin Jeřábek

3.10 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice a sbor Jablon-
né v Podještědí 

I v roce 2018 jsme díky Jeho milosti byli ještě zde...

Kazatelská stanice Jablonné v Podještědí

Z činnosti:

• Kazatel Filip Gärtner od roku 2018 obsluhoval spolu se staršovstvem ECM 
Strašnice veškeré služby a agendu kolem kazatelské stanice.

• Společenství tvoří prakticky již jen rodina Wágnerových a jedna sestra 
z okolí, občas přicházeli i hosté.

• Staršovstvo ECM Strašnice povolilo využít prostory v Jablonném pro čtvr-
tý ročník English Campu J. Šimkovi a to již pod patronátem BJB. 

• Jirka Šimek se do podzimu roku 2019 staral o ubytování hostů v podkrov-
ním bytě sborového domu. 

• Pravidelná shromáždění probíhala každou druhou a čtvrtou neděli 
od 15 hod., častější setkávání nebylo možné vzhledem ke zdravotnímu 
stavu členů sboru. Večeři Páně kazatel vysluhoval 1x za měsíc. 

• Kazatel se pokusil obnovit kontakt s partnerským sborem, pomáhala mu 
v tom Karen Cambell. Je to členka partnerského sboru, která nyní pracuje 
v Brništi pod BJB. Pravidelně navštěvovala bohoslužby i v Jablonném.

• Koncem roku 2019 došlo k předání farnosti pod správu ECM Litoměřice. 
Správu převzal na částečný úvazek kazatel farnosti Litoměřice Zdeněk 
Brož.

• Modlíme se za oživení stanice a za probuzení v tomto kraji a za nového 
oddaného pracovníka z okolí kazatelské stanice.
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Sbor Praha 10 Strašnice

• V roce 2019 opět proběhla Noc kostelů (účast kolem 100 lidí).
• Skupinky se scházely dvě pravidelně a jedna nepravidelně.
• Konala se pravidelná ranní modlitební setkání (v neděli před shromáždě-

ním a každý čtvrtek mimo první čtvrtek v měsíci).
• Podařilo se obnovit pravidelné biblické hodiny, které se konají 1x za 14 dní.
• Služby pastorace zajišťoval především farář dle aktuální potřeby.
• Finanční podpora - BTM, KMS, příspěvek na dopravu postiženého dítěte 

na doporučení Jarky Novotné, účelové sbírky – Diakonie ECM atd.
• Večery chval se konaly pravidelně první pátek v měsíci do letních prázdnin 

a nedělní škola fungovala také do letních prázdnin.
• Pravidelné bohoslužby se konaly se zřetelem na církevní svátky s poseze-

ním při kávě i čaji po shromáždění a první neděli v měsíci s pravidelným 
obědem.  Kazatel dojížděl do Jablonného 2x za měsíc a sloužil na boho-
službě kázáním a slavením večeře Páně. 

• Zajišťovali jsme pronájmy sborových prostor dalším církvím a dalším 
zájemcům.

• Staršovstvo a výbory se scházelo dle plánu, sbor spolu s kazatelem zajišťo-
val veškeré služby.

• Nadále se rozvíjí spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, 
Texas, USA.

• Podařilo se realizovat cestu do partnerského sboru spolu s domluveným 
programem se zaměřením na mládež.

• V postní době jsme zorganizovali modlitební řetěz členů sboru a přátel 
a postní nedělní snídaně a to především díky sestře Jitce Opočenské.

• V prostorách sboru probíhal již tradiční karneval nejen pro děti z našeho 
sboru ale i  z okolí.

• Společnou oslavou ve sboru jsme si připomněli 60 let manželství Jarky 
a Míly Hoblíkových.

• Zorganizovali jsme sborové výlety a bohoslužbu v knihovně ve Statenicích 
(občané Statenic se již ptali, zda se bude akce opakovat).

• V roce 2019 jsme se při pohřbu rozloučili s bratrem Milanem Křiváčkem 
a sestrou Jitkou Opočenskou, děkujeme všem za účast a podporu obou 
rodin.
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Pro rok 2020 jsme si stanovili tyto priority:

• Zvěstovat evangelium nejenom slovem (podpora křesťanských aktivit 
a cílené sbírky), podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi, modlit 
se za šíření evangelia ve světě.

• Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (půlnoční bohoslužby, výstavy, Noc 
kostelů atd.).

• Rozvíjet vztahy s naším partnerským sborem v USA z FUMC Decatur, 
Texas, USA. 

• Realizace praktických věcí jako péče o sborovou budovu atd.
• Lepší komunikace na veřejnost-web, Facebook, články v místních novi-

nách.
• Vyučování základů křesťanství pro veřejnost.
• Vychovávat si nástupce do sborových služeb a obnovit spoluúčast sboru na 

vedení bohoslužeb a v tomto volebním roce zvolit nové staršovstvo 
a ostatní služebníky pro další období.

• Posílit službu chval (příp. pozvat chválící skupinu, zaplatit si hudebníky, 
střídat styl písní...).

• Společné sborové akce a setkání k aktuálním sborovým tématům (Řád 
bohoslužby, setkání se služebníky, setkání členů a přátel.

• Vytvořit plán pro další zajištění finanční stability sboru (Zda sbor bude 
moci zaplatit odvody na hodnostní kazatele při plném pracovním  úvazku).

Farnost ECM Strašnice i Jablonné chce i v rámci OK 2020 poděkovat všem 
bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní podporu.

Martin Pěkný

3.11 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou

Ve farnosti probíhal pravidelný sborový život s pravidelnými nedělními boho-
službami na všech místech. První neděli v měsíci se setkáváme na společné 
bohoslužbě v Protivíně s týnskými a vimperskými.  Důvodem je to, abychom 
se více poznávali, budovali vztahy a tvořili společenství. Nechceme, aby-
chom vedle sebe žili bez zájmu jeden o druhého. Ve farnosti se konají domácí 
skupinky a biblické hodiny. Od září se neschází k BH v Protivíně, protože se z 
rodinných důvodů nemohou účastnit ti, co na ni chodili. Poslední neděli slouží 
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ve farnosti laické kazatelky, od výroční konference k nám přibyla ještě misij-
ní stanice ve Vimperku. Od té doby poslední neděle jezdí farář sloužit tam. 
Během roku jsme uspořádali několik misijních akcí. V Protivíně zazpívala oper-
ní pěvkyně sestra Marie Kozáková, ve spolupráci s SKP Pastelka jsme pozvali  
Frýdlantské dramatiky. Ve škole v Protivíně a na gymnáziu v Týně přednášel 
o vztazích, sexu a AIDS Tomáš Řehák. V Týně se připojili k Noci kostelů, 
doprovázenou obrazy bratra Václava Lamra. Poslední červnovou neděli jsme 
slavili společnou bohoslužbu v Týně s bratry a sestrami z USA při radostné 
události obnovení manželského slibu Klimešových. Byla to i evangelizační 
příležitost, protože tato rodina má většinu nevěřících příbuzných, kteří byli 
také účastni. Několik žen se připojilo k jihlavským sestrám na víkend duchovní 
obnovy žen. Přijely velmi povzbuzené a občerstvené. V létě proběhl již 
10. softbalový tábor za účasti bratrů a sester z USA, TN. I na letošní rok probí-
hají přípravy. Mrzí nás, že nejsme schopni zaujmout mladé tak, aby navštěvo-
vali mládežnická setkání. Mládež se scházela do konce června. V září rezig-
novala na vedení M. Šálková, není ani skutečný zájem mladých se scházet ani 
ten, kdo by práci převzal. Pokud někdo z mladých z mimocírkevního prostředí 
projevil zájem o duchovní věci, po čase ho každodenní starosti, studium nebo 
lákadla světa a přátel pohltily víc. V Týně se schází skupinka dětí. Během roku 
probíhala pro dvě děvčata přípravka na křest a obnovu křtu. Začátkem roku 
byla jedna dívka pokřtěná, druhá obnovila smlouvu křtu. To bylo povzbuzením 
pro naše společenství. Ve farnosti se podle možností, schopností a ochoty na 
službách podílejí bratři a sestry. Jsme za to vděčni.

Ve Vimperku se schází maminky v klubíku Bodlina. Setkání jsou velmi radost-
ná, milá, maminky se tam těší a jsou zde příležitosti ke zvěstování evangelia, 
kterému jsou maminky otevřeny.

V Týně nad Vltavou se bratři a sestry výrazně podíleli na opravě malé mod-
litebny. Ve Vimperku se pracuje na sborovém domě. Více zpráva Zdeňka 
Neužila.

Ze srdce si přejeme, aby naše sbory rostly, aby přicházeli noví lidé, ale k naše-
mu zklamání k tomu nedochází. Chybí nám drive, nadšení, nápady a dostatek 
služebníků. Na druhou stranu se nevzdáváme, modlíme se, jsme otevření pro 
nové nápady, myšlenky. Jen cítíme určitou únavu a frustraci z toho, že se věci 
nehnou dopředu. Přesto tvoříme společenství, kde jevíme zájem jeden o druhé-
ho, modlíme se, máme se rádi. Stále žijeme v naději, že Pán o nás ví a že je 
s námi.

Miluše Šálková
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3.12 – Zpráva za farnost Slaný

Pravidelné akce:

• Konání nedělních a svátečních bohoslužeb v průběhu celého roku je sle-
dovaným kriteriem života sboru i u nás. Jsme vděční, že jsme je tak mohli 
slavit i v minulém roce. Večeři Páně vysluhujeme každou první neděli v 
měsíci a o svátcích. Čtvrteční biblické hodiny jsou vždy od 17 hodin kro-
mě prázdnin. Modlitební setkání míváme podle potřeby. Středeční skupin-
ky žen nebo modlitební setkání se konají každých čtrnáct dní.

• O Velikonocích byla pokřtěna sestra Tereza Šmídová a přijata do vyzná-
vajícího členství. O Vánocích byl přijat do vyznávajícího členství bratr 
Roman Zubák. Jsou i pravidelnými účastníky našich setkání. 

• Slánská ekumena se schází pravidelně každé poslední úterý v měsíci 
- CČSH, ČCE, ŘKC, ECM - vždy prostorách některé ze uvedených církví. 
V dubnu jsme toto setkání hostili u nás. Při Noci kostelů jsme uspořádali 
kromě programu v modlitebně i koncert skupiny TNT. 

Mimořádné akce:

• Uspořádali jsme děkovné bohoslužby v půli června k 90. výročí otevření 
Husova domu. Na tuto slavnost jsme se dlouhodobě připravovali a jsme 
vděční i za účastníky, kteří přijeli z jiných sborů.

• Každoročně jsme dosud konali příměstský dětský tábor (American basket-
ball camp). Také loni od 8. do 12. července se konal a v jeho rámci jsme 
ve sboru uspořádali koncert skupiny Let´s GO! se spirituály v angličtině. 
Potýkali jsme se s problémem, že v týmu vedoucích jsme po odchodu dří-
vější kazatelky Jany Daněčkové neměli nikoho z našeho sboru. To se loni 
sice zlepšilo, ale opět se nepodařilo navázat s účastníky kempu setkávání 
během roku. Proto jsme jej již na rok 2020 neplánovali.

• Jsme vděčni Radě oblasti ECM ČR a správě budov za podporu a vstřícné 
postoje při rekonstrukci velké modlitebny, do níž jsme se pustili hned po 
zmiňovaném koncertu - od 14. 7. Oprava stěn po nové instalaci komplet-
ních elektrických silno- i slaboproudých rozvodů, celého ústředního topení 
i opravě podlahy se všemi potřebnými nátěry trvala do 6. 10. Mezitím jsme 
se scházeli k bohoslužbám v modlitebně CČSH. Děkujeme Bohu, členům 
i přátelům sboru za zdar tohoto díla.
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• V čase předvánočním jsme pořádali dva koncerty. O 1. adventní neděli 
vystoupili Richard Pachman a Dita Hořínková. Při dalším pak 13. prosince 
účinkovali Radim Linhart, Jaroslava Průchová, Rudolf Musil a dvě děti 
Anna a Jan Musilovi. 

• Vánoční svátky na Hod Boží v obecenství jsme prožili v radosti z narození 
Pána Ježíše Krista. Díky za každého, kdo s otevřeným srdcem a s láskou 
přichází k Pánu.

Zdenka Pergnerová 

3.13 – Zpráva za farnost Tachov

Naše farnost překonala v roce 2019 krizi a vrátila se k normálnímu fungování. 
Jedna rodina pobývá dlouhodobě v USA. V současnosti máme 33 vyznávají-
cích členů a tři celkem pravidelně přicházející děti.

V roce 2019 pokračovala naše spolupráce s Bulhary. Nejenže se u nás scházejí, 
docházejí na Večeři Páně, ale požádali o křest tří dospělých žen. Ten se usku-
tečnil v listopadu. Nikoho jiného jsme nekřtili a ani jsme nepřijali nikoho do 
členství. V roce 2019 pokračovala naše spolupráce s Hospicem sv. Jiří. V lednu 
se uskutečnila Tříkrálová sbírka (ve spolupráci s Royal Rangers), na podzim 
pak ve spolupráci s Hospicem sv. Jiří vzpomínková bohoslužba (Památka 
zemřelých). I v roce 2019 řada lidí finančně podporovala náš sbor, přestože 
nejsou jeho členové. Proběhly také tradiční akce – Fusion ples v lednu a letní 
camp, tábor RR, Letní biblická škola, historické slavnosti a adventní jarmark. 
Navíc proběhl vydařený koncert Fusionu na koupališti. Nadále probíhají 
anglické konverzace, na které přijíždějí naši bratři a sestry z US základny 
v Grafenwähru.

V Sedmdesátce funguje přes týden kavárna / čajovna, v níž je na plný úvazek 
zaměstnána laická misionářka Aysun Kurt. Třikrát v týdnu se schází mateřský 
klub Krteček, na který dochází kolem 50 maminek s dětmi. Každý čtvrtek 
probíhá také Literární čajovna, na kterou přicházejí lidé se zájmem o kulturu 
a literaturu (asi 15 účastníků). Záznamy z literární čajovny i záznamy boho-
služeb jsou k dispozici na webu Sedmdesátky a sociálních sítích.

Pavel Beneš
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3.14 – Zpráva za farnost Třeboň

Aktivity uvnitř sboru:

V Třeboni jsou pravidelné nedělní bohoslužby, Večeře Páně je vysluhována 
vždy 1. a 3. neděli v měsíci. První neděli v měsíci se pravidelně po shromáždě-
ní koná společný sborový oběd a po něm zasedání staršovstva. Každé úterý 
probíhají biblické hodiny, které kromě našich členů navštěvují také bratři 
a sestry z římskokatolické církve. V rámci těchto hodin bývají na základě 
zájmu i přednášky doprovázené promítáním. V r. 2019 se konaly také mimo-
řádné bohoslužby s hosty ze spřátelených sborů. Pravidelně se scházejí skupin-
ky chlapeckého dorostu (1x týdně) a seniorů (jednou za 14 dnů). V létě se jezdí 
na společnou sborovou dovolenou na Poušť; ve velké kapli se konal koncert. 
V adventu jsou ve sboru tvořivé dílny, např. vázání věnců, zdobení perníčků 
nebo výzdoba modlitebny. Ve vánočním čase se ve sboru zpívá pásmo koled. 
Tyto aktivity slouží k radostnému stmelování členů sboru.

Spolu s dalšími členy sboru jezdíme do Č. Budějovic na pastorační návštěvy 
spojené s VP. Krátké pastorace s modlitbami a zpěvem probíhají také v Třeboni 
v místním Domově seniorů.

Aktivity vně sboru: 

Pravidelně 1x měsíčně se v Třeboni na ŘKC faře konají modlitební setkání 
podpůrného týmu hospice sv. Kleofáše; kazatelé z ECM přispívají modlitbami 
a slovem.

Spolu s jinými sbory probíhá Alianční týden modliteb, vzájemně se vyměňu-
jí kazatelé ze sborů ve Veselí n. L. a v J. Hradci. Jednou za měsíc se konají 
výjezdy do Libníče (t. č. do Č. Budějovic) a do DS v Dobré Vodě (bohoslužby 
s Večeři Páně).

Plány a cíle sboru:

1. Pokračovat v rozvíjení sborového života s větším zapojením sester a bratří 
do společného díla.

2. Upevňovat sbor u vědomí, že naše společné úsilí je práce je práce na vinici 
Páně a že třeboňský sbor je náš duchovní domov.

3. Otevřít sbor více navenek, např. skrze kulturní akce a tvůrčí aktivity.

4. Vtáhnout město do zájmu o Husovu kapli, uspořádat sbírku na opravu varhan.

Rostislava Gažíková Fečová, Marcel Hule



OK  29. - 30. 5. 2020  Praha 2     99 

3.15 – Zpráva za English Speaking United Methodist Church 
v Praze 10 – Vršovicích

ESUMC Prague has had a successful year, with a stable and regular congrega-
tion of currently 30-35 people on average. Ages range from toddlers to seniors 
from around the world.  We raised funds and ordered twenty-two additional 
chairs for our sanctuary.  We continue to see regular turnover with students 
and workers who move into the country then leave.  Prior to the corona virus, 
we were planning for one baptism and a class for new members.  During the 
state of emergency, services continued uninterrupted.  We moved to Zoom for 
virtual weekly worship services including songs, sermon, and prayer, followed 
by fellowship.  Attendance has remained stable with 20-25 each week. A few 
individuals from earlier years also returned to the church for the virtual services.

OUTREACH: In addition to regular Sunday services, we have a Tuesday 
evening Bible study in the Kavarna and a Friday morning virtual bible study. 
A seeker has been personally mentored by one of our church council members 
over the past half year.  At Christmas time we held public movie nights, adver-
tised on Facebook. This outreach led one new joiner to the ESUMC family. 

In March, Pastor Mark Hicks began a radio broadcast on Radio Color at 
10:05am each Sunday.  Between the live broadcast and the internet, this can 
reach listeners throughout the country.  During the state of emergency, Mark 
also recorded a series of short messages of encouragement to publish on our 
YouTube channel and our webpage.  With 17 subscribers and up to 80 views 
per message, these are reaching beyond our own congregation.

One mission outreach was a collection of diapers for refugees over the course 
of several months.

FINANCES: Starting June 2019 up to the beginning of the state of emergency 
in March 2020 we have been financially stable and our average month income 
was high enough to pay all outgoings comfortably.  We have established quar-
terly financial summaries and increased the transparency of our banking.   

FACILITIES: The rental agreement with the District was signed in late 2019 
and ESUMC Prague took over responsibility for the cleaning and payment 
of utilities. The Cokesbury mission team cleaned, painted and redecorated 
the Kavarna, and since then we have carried out further rearrangements and 
redecoration. Fellowship after the worship service is regularly very well-atten-
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ded and our new coffee machine is much appreciated. A TV was installed at 
the back of the sanctuary so that those on the stage can read lyrics and scripture 
without having to look behind them. A children’s area was set up at the back 
of the church, which can be used for Sunday School activities as well as a safe 
and fun place for the children to play during worship.

ONLINE PRESENCE: Our website and Facebook page are maintained by our 
members.  Moving forward, our website still needs improvements and updates 
and we have agreed to get professional help to make these improvements. We 
have created a Zoom account for webmeetings as well.

TRANSITION: ESUMC will face a major transition in May 2020 when Pastor 
Mark Hicks will leave unexpectedly. His wife Heather was detained in the US 
when the Corona Virus pandemic broke out in early March.  A combination of 
serious health risks, travel restrictions and cancelled visas made their continued 
service in Prague untenable.  After prayerful consideration, Mark will return to 
the Holston Conference of the UMC in Tennessee.  ESUMC will be looking for 
mid-term and long-term solutions for pastoral care and preaching. 

TerriAnne Novak

ESUMC Praha zažil úspěšný rok se stabilhí a pravidelnou průměrnou docház-
kou okolo 30 – 35 účastníků. Jejich věk sahá od batolat až po seniory z různých 
koutů světa. Podařilo se nám získat finance na pořízení dalších dvaceti dvou 
židlí do naší modlitebny. Nadále často zažíváme, že studenti a pracovníci, 
co se přestěhovali do Prahy, po čase opět opouští zemi i náš sbor. Před korona-
krizí jsme plánovali jeden křest a vyučování pro nové členy. Během nouzového 
stavu bohoslužby pokračovaly ve virtuálním prostředí v rámci programu Zoom, 
včetně chval, kázání a modliteb. Počet účastníků se udržel na cca 20 – 25. 
K virtuálním bohoslužbám se připojili i někteří naši dřívější členi.

DALŠÍ AKTIVITY: Vedle běžných nedělních shromáždění jsme měli i úterní 
biblické hodiny v naší Kavárně a taktéž páteční virtuální biblické hodiny. 
Do výuky se v minulém půlroce zapojil i jeden ze členů našeho staršovstva. 
O Vánocích jsme uspořádali veřejné promítání filmů, které jsme propagovali 
na facebooku, díky této aktivitě do naší sborové rodiny přibyl další nový člen.

V březnu náš pastor Mark Hicks navázal spolupráci s Radiem Color, kde kaž-
dou neděli v 10:05 promlouval k posluchačům. Díky živému vysílání i záznamu 
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na internetu mohl takto oslovit velké množství lidí z různých částí země. Během 
nouzového stavu také Mark natočil sérii krátkých povzbuzujících videí, které 
jsme zveřejnili na našem YouTube kanálu i webových stránkách. Se sedmnácti 
odběrateli a zhruba 80 zhlédnutími na každé video to představuje další oslove-
ní lidí i mimo náš sbor.

Uspořádali jsme též několikaměsíční sbírku plenek pro uprchlíky.

FINANCE: Počínaje červnem loňského roku až do začátku nouzového stavu 
v letošním březnu jsme byli finančně vyrovnaní a naše měsíční příjmy pohodlně 
pokryly veškeré výdaje. Zřídili jsme si čtvrtletní finanční přehledy a zprůhled-
nili toky financí.

BUDOVA: Na sklonku loňského roku jsme s ústředím podepsali smlouvu 
o výpůjčce sborových prostor a naše farnost převzala zodpovědnost za úklid 
i platbu služeb. Návštěva misijního týmu Cokesbury nám pomohla s novou 
úpravou a vymalováním naší Kavárny, a s jejími úpravami pokračujeme 
i nadále. Společné chvíle po shromáždění jsou velmi oblíbené i hojně navštěvo-
vané, a určitě k tomu přispěl i náš nový přístroj na kávu. V zadní části modli-
tebny jsme nainstalovali novou velkoplošnou televizi, aby bylo na pódiu možné 
číst informace a biblické texty bez dívání se přes rameno na projekční plochu. 
V zadní části modlitebny jsme též zřídili dětský koutek, který slouží pro potřeby 
nedělní besídky i jako příhodné místo pro hraní si před začátkem besídky.

ONLINE AKTIVITY: Webové stránky sboru i Facebookový účet jsou spravová-
ny našimi členy. Chceme se posouvat dopředu a jsme si vědomi potřeby jejich 
vylepšení a aktualizace, proto jsme si odsouhlasili, že nově využijeme profe-
sionální služby. Nově jsme si též pro naše videosetkání zřídili účet v aplikaci 
Zoom.

PŘECHODNÉ OBDOBÍ: Náš sbor od tohoto května čelí nové velké výzvě. 
Pastor Mark Hicks následkem koronavirové krize nečekaně opustil Česko. 
Jeho manželka Heather musela během své březnové cesty do USA neplánovaně 
zůstat na místě a vzhledem k její příslušnosti do rizikové skupiny i omezené 
možnosti návratu kvůli vízovým restrikcím se Mark po modlitbách rozhodl 
vrátit do domovské Holston Confrerence v Tennessee. Náš sbor tedy nyní hledá 
jeho krátkodobou i dlouhodobou náhradu pro zajištění pastorační péče i života 
sboru.
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